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سرمقاله

صدای بلند خشکسالی را جدی گرفته ایم؟! 

بر اساس یک قاعده کلی، البته به واسطه آن چه از کودکی ها در ذهن مان مانده، به 
روزهای آخر تابستان نزدیک و نزدیک تر که می شویم، خودمان را برای استقبال از 
حال و هوای پاییزی و خزان درختان و آسمان ابری و صدای باران آماده می کنیم، 
اما دریغ و درد که پیش گویی های هواشناسی، از این واقعیت تلخ پرده برمی دارد که 
پاییز امسال از شنیدن صدای باران محروم خواهیم بود. چرا که بنا به گفته های رئیس 
مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی؛ “متأسفانه خروجی پیش بینی فصلی که 
به  وسیله مدل های عددی و نقشه های استخراج شده آن محاسبه می شود، نشان دهنده 
بارش های کمتر از حد نرمال در فصل پاییز است و ما به بارش های خوب در فصل 
پاییز امیدوار نیستیم. انتظار ما پاییز کم  بارش و با بارش هایی کمتر از نرمال است. علاوه 
بر کم بودن میزان بارش ها، زمان آغاز آن ها نیز دیرتر خواهد بود چراکه فعالیت های 
سامانه مانسون زیاد است و فعالیت این سامانه، ورود سیستم های بارشی به کشور را با 
 تأخیر مواجه می کند و به همین دلیل نیز بارندگی ها دیرتر شروع  ... ادامه در صفحه 2

* بهروزی فر

عکس:  اکبری

یک زائر هم استانی در سفر اربعین آسمانی شد3بارقه امید برای رونق معادن خراسان جنوبی 5تب گرانی لوازم التحریر، کام دانش آموزان و والدین را تلخ کرد 3

سفر استاندار به مرکز استان
در ادامه سفرهای شهرستانی مقام عالی دولت، روز گذشته  انجام شد  ؛

اربعین حسینی 
تسلیت

صفحه  5

 امداد آسانسور
تعمیرات تخصصی، بازسازی، سرویس و نگهداری انواع آسانسور

  در کوتاه ترین زمان )شبانه روزی(
 ارایه انواع لوازم یدکی آسانسور

خیابان معلم، خیابان فردوسی، پلاک ۲۶  

۰9۰۰۲۲۲4۰۰9 

آگهی دعوت به کار شرکت میناکان 
)معدن مس قلعه زری(

شرکت ميناکان با توجه به پروژه های توسعه ای پيش رو در نظر دارد: برای تکميل نيروي 
انساني و کادر پرسنلی مورد نياز خود در معدن مس قلعه زری به شرح جدول ذیل از 

بين واجدان شرایط، از طریق برگزاري آزمون کتبي، مصاحبه حضوري و روانشناختي در قالب 
قانون کار دعوت به همکاري نماید. افرادي که متقاضي شرکت در آزمون مي باشند به آدرس 

اینترنتي دانشگاه صنعتی بيرجند www.birjandut.ac.ir )بخش اطلاعيه ها( مراجعه و پس 
از مطالعه دقيق مفاد آگهي نسبت به ثبت نام در شغل مورد نظر با توجه به شرایط ذکر شده، از 

ساعت 10 صبح روز شنبه 1401/6/12 لغایت 1401/6/25 اقدام نمایند. 

عنوان شغلکد شغل
مقطع 

تحصیلی
جنسیتتعدادرشته تحصیلي

مرد45-دیپلم کوهبُر تونل1001

کارشناس معدن1002

کارشناسی

مرد7مهندسی معدن )کليه گرایش ها(

مرد2مهندسی برق )کليه گرایش ها(کارشناس برق1003

مرد1مهندسی کامپيوتر)کليه گرایش ها(کارشناس کامپيوتر1004

کارشناس بازرگانی1005
مدیریت بازرگانی- مدیریت صنعتی – مدیریت 

دولتی – مهندسی صنایع )کليه گرایش ها(
مرد1

100۶
کارشناس بهداشت 

محيط کار
مرد1کليه گرایش های بهداشت

57جمع کل

جناب آقای مسعود  عاملی نیا
مدیر محترم شعب بانک صادرات استان خراسان جنوبی
جناب آقای محمد علی پور محمد مطلق 

معاون محترم شعب بانک صادرات استان خراسان جنوبی
با کمال مسرت انتصاب بجا و شایسته شما بزرگواران  را صميمانه تبریک عرض نموده، رجاء واثق داریم حضور 

شما در این مسئوليت به عنوان خادمی صدیق و ولایتمدار با کوله بار گرانی از تجربه، نوید بخش نشاط و تحرک 
بيش از پيش آن مجموعه خواهد گردید. از درگاه خداوند تبارک و تعالی توفيق روز افزون تان را خواستاریم.

شرکت آوا رادین شرق- سروش صباغ

معاون محترم شعب بانک صادرات استان خراسان جنوبی

 با کمال مسرت، انتصاب بجا و شایسته جناب عالی را صميمانه 
تبریک عرض نموده، از درگاه خداوند تبارک و تعالی توفيق

 روز افزون تان را خواستاریم.
مدیریت شرکت سایه گستر بیرجند- شمس آبادی

جناب آقای محمد علی  پور محمد مطلق

جناب آقای  زحمتکش 
مدیر عامل محترم شرکت تعاونی مصرف کارکنان کویرتایر

 انتخاب آن شرکت تعاونی را به عنوان 

تعاونی برتر استان خراسان جنوبی 
حضور جناب عالی و کارکنان محترم آن تعاونی تبریک عرض نموده،

توفيقات روز افزون برایتان آرزومندیم.
شرکت یکتا پخش شرق

جناب آقای مهندس رحمان محمودی 
مدیر عامل محترم شرکت گاز استان خرسان جنوبی

انتصاب بجا و شایسته جناب عالی را 
که نشان از تعهد، کارآمدی، لياقت 

و شایستگی های برجسته در 
صحنه های خدمت صادقانه به نظام 

و ميهن اسلامی ایران می باشد 
صميمانه تبریک عرض نموده، 

همچنين قدردان خدمات ارزشمند جناب آقای مهندس سید محمود هاشمی 
در دوران تصدی شان می باشيم. 

روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه ویژه اقتصادی خراسان جنوبی 

 به تعدادی mdf کار ماهر با حقوق و مزایای عالی نیازمندیم.
0915 161 3937 - 0915 163 4454

خانواده محترم غلامی شیرگ
درگذشت مرحوم مغفور  مجید غلامی شیرگ

 را خدمت شما بزرگواران تسليت عرض نموده، اندوه ما در این واقعه 
دردناک قابل وصف نيست. از درگاه خداوند متعال برای آن مرحوم 
غفران و رحمت الهی و برای بازماندگان محترم صبر مسئلت داریم. 

ضمنا جلسه یادبودی به مناسبت چهلمین روز درگذشت آن مرحوم 
روز جمعه 1401/06/25 از ساعت 16 الی 17 در محل مهدیه

 شهر مود برگزار می گردد.
اداره کل پست خراسان جنوبی
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پیش بینی برداشت ۴۲ هزار تن انار از باغات خراسان جنوبی

 امسال پیش بینی می شود ۴۲ هزار تن انار از باغات استان برداشت شود. مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی خراسان جنوبی گفت: امسال پیش بینی می شود ۴۲ هزار 
تن انار از سطح ۴ هزار و ۲۰۰ هکتار باغات استان برداشت شود که این میزان از لحاظ سطح تولید ۱۰ درصد افزایش دارد. شایسته با اشاره به اینکه بیشترین تولید انار متعلق به 
شهرستان فردوس با تولید ۲۵ هزار تن از سطح هزار و ۹۴۰ هکتار است، گفت: از حیث سطح زیر کشت شهرستان فردوس بیشترین تولید را دارد.  

صدای بلند خشکسالی را  جدی گرفته ایم؟! 

* بهروزی فر

) ادامه سرمقاله از صفحه اول (  به همین دلیل نیز بارندگی ها دیرتر شروع 
می شوند و شاید بارش های پاییزی نسبت به سال گذشته که کمتر از نرمال 
بود هم، کمتر شود”. به گفته” احد وظیفه”؛” قاعدتاً کاهش بارندگی ها به 
دلیل دریافت بیش از حد انرژی خورشیدی است بنابراین برای پاییز دمایی 
بیش از حد نرمال و بارش هایی کمتر از حد نرمال پیش بینی می شود. این 
افزایش دما می تواند بین یک تا ۱.۵ درجه سلسیوس و در برخی استان ها 
نیز تا ۲ درجه سلسیوس بیش از حد نرمال باشد البته میزان افزایش دما در 
همه مناطق یکسان نیست؛ برخی از مناطق کوهستانی و برخی مناطق نیز 
 در پایین دست هستند بنابراین افزایش دمای متفاوتی را تجربه می کنند”. 
بر اساس این اطلاعات، پاییز پیش رو علاوه بر بارش اندک با گرمای هوا هم 
همراه خواهد بود، اتفاق تلخی که ادامه آن، روزهای خوبی را برای آب و هوا 
و البته منابع آبی در سطح کشور متصور نیست، آن چه در این گزارش ها ارائه 
شده، شرایطی است که برای کل کشور، پیش بینی کرده اند و قطع به یقین 
برای استانی مثل خراسان جنوبی که در مقابل استان هایی همچون کرمانشاه و 
گرگان و... در شرایط ترسال با بارانی خیلی کمتر از نرمال و در حد صفر مواجه 
بوده، این گزارش تلخ تر و ناگوار تر است و حکایت از بارندگی هایی در حد صفر 
دارد.  حالا به این پیش بینی ها و پیش گویی ها، گفته های یکی از اساتید 
دانشگاه را هم اضافه کنید که طی دو سه روز گذشته رسانه ای شد. به گفته 
دکتر قمشی؛ “کشور ما به سمت خشکی خواهد رفت، ما خود را با مقدار آبی که 
از طریق نزولات آسمانی در اختیارمان هست تطبیق نداده ایم، حتی اگر میزان 
بارش در کشور ما دو برابر این میزان هم بشود باز هم مشکل منابع آب خواهیم 
داشت”. اخطار و هشدارهای این استاد دانشگاه، با پیشنهادها و توصیه هایی هم 
همراه است؛” ما اکنون در کشور ۱۸ میلیون هکتار زمین قابل کشت آبی داریم 
که ۱۰ میلیون هکتار را زیر کشت آبی برده  و به منابع آب زیر زمینی و سطحی 
فشار وارد کرده  ایم، با این وضعیت و نوع آبیاری فعلی استعداد کشور ما برای 
کار کشاورزی بیش از ۶ تا ۷ میلیون هکتار نیست. ما باید محل  های مصرف و 
خصوصاً بخش کشاورزی را کنترل کنیم و از برداشت های غیرمجاز آب شدیداً 
جلوگیری نماییم، ما باید الگوی کشت را جدی بگیریم و به سمت الگوهای 
کم مصرف آب پیش ببریم. باید از آب های غیرمتعارف و تصفیه پساب ها نهایت 
بهره را ببریم و وابستگی صنعت را به آب شیرین کم کنیم، چراکه در کشور ما 
مسئله کم آبی واقعیت است.آنچه کشور را بیش از حد دچار مشکل کرده توسعه 
بی حد و حصر کشاورزی است”.پاییزهای کم باران، سال هاست مهمان استان 
ماست و این واژه های کم بارشی، کم آبی، نشست زمین، مدیریت مصرف آب، 
تغییر الگوی کشت، استفاده از آب های جایگزین، توسعه صنایع کم آب بر، 
توسعه طرح های آبخیزداری و... سال هاست به گوش مان آشناست، به همان 
اندازه که هدررفت آب، فرسودگی شبکه ها، ضرورت کانال کشی مسیر استخر یا 
قنات تا مزارع، لایروبی قنوات، آب پنهان یا مجازی در محصولات کشاورزی و 
تولیدات صنایع، صنایع آب خواه و...!انگار ناقوس های اخطار، بلند تر از آن چه که 
تصورش را بکنیم، به صدا درآمده اند و مهاجرت و خالی شدن مناطق از سکنه 
و افول خورشید زندگی در شرق کشور و دیگر پیامدهای  ناشی از خشکسالی، 
از آن چه تصور می کنیم، به ما نزدیکترند، البته اگر  جدی تر از قبل برای برون 

رفت از این بحران چاره نکنیم! 
)لطفاً نظرات خود درباره این سرمقاله را از طریق ۰۹۹۲۲۱۳۴۲۸۷  ارسال بفرمایید( 

سرمقاله

خراسان  در  جوان  گروه  یک   - بازار 
را  سرامیک  بعدی  سه  پرینت  جنوبی 
بنیان  دانش  شرکتی  دهند.  می  انجام 
که با ایده های خلاقانه، هنوز در ابتدای 
راه است و امید دارند مشکلات، رغبت 
آنان را به تولید، کاهش ندهد. خراسان 
جنوبی با وجود جوانان خلاق همواره به 
سوی کسب  وکارهای نوین توجه داشته 
است اما مشکل در نبود ثبات قوانین و 
هزینه ها است که بعضاً سبب می شود 
امنیت کسب و کارهای نوبنیاد و جوان، 

به مخاطره بیافتد. 
شرکت هایی که با ایده های پرشور وارد 
می شود و بعد از مدتی با موانع تولید 
حال  رود.  می  کنار  نهایت  در  و  روبرو 
آنکه نقش مهمی در اشتغال و توسعه 
و  دارد.کسب  جنوبی  خراسان  استان 
معمولا  بنیان  دانش  و  نوبنیاد  کارهای 
روبرو  مشکلاتی  با  جوانی  واسطه  به 
می شود که ابتدای آن تامین نقدینگی 
راهی  است.  تولید  موانع  آن  انتهای  و 
که ممکن است گروهی از این جوانان 
را حتی دلزده کند. خراسان جنوبی نیز 
که  دارد  حوزه  این  در  فعالی  جوانان 
محسن الهامیان، سرپرست گروه چاپ 
بر  بعدی  پرینت سه  که  تار،  سه بعدی 
روی سرامیک را انجام می دهند، یکی 
از آنان است. با وی بیشتر آشنا شده و 
او به  نوبنیاد  درباره موانع کسب و کار 

گفتگو  نشستیم.
 مشکلات کارهای فناورانه را در چه
 می بینید؟ فعالیت های فناورانه همواره با 
مشکلات فراوانی روبه رو است و به همین 
دلیل ممکن است بارها شکست بخوریم 
و در این حوزه مهمترین موضوع بعد از 
شکست تاب آوری و شروع یک فعالیت 
این  از  تجربه  با کسب  که  است  جدید 

شکست ها موفق به شروع یک کار پیشتاز 
دیگر با درصد موفقیت بالاتر شویم.

در  در دوران شیوع کرونا یک شرکت 
حوزه بازی های محیطی داشتیم که با 
این بیماری دچار مشکل شد، چرا که 
به  باشیم.  مردم  با  ارتباط  در  بود  لازم 
همین دلیل به فکر شروع یک فعالیت 
دیگر که خلاقانه باشد اما نیاز به حضور 
مردم نداشته باشد، کردیم که در نهایت 

به پرینت سه بعُدی بر روی سرامیک 
رسیدیم. معتقد هستیم این فعالیت در 
چند سال آینده تغییرات عظیمی را به 

همراه خواهد داشت.
ایده چطور عملی شد و مزیت های 
آن چیست؟ این پروژه را از دو سال 
قبل با انجام مطالعات متعدد شروع کردیم 
و در بهار سال قبل دستگاه خریداری شد 
و چند ماهی است که به صورت رسمی 
و حرفه ای با خروج محصولات نوآورانه 

کار خود را شروع کردیم. پرینت سه بعدی 
متنوعی  محصولات  روی  بر  می تواند 
باشد و در بخش مواد خمیری نیز چندین 
حوزه دارد که فعلا ما بر روی سرامیک 
کاربرد  یا  طرح  در  و  می دهیم  انجام 

نوآوری هایی داشته ایم.
البته کار پرینت سه بعدی سرامیک هنوز 
به بلوغ و رشد کامل نرسیده است و در 
کشور افرادی وارد این حوزه شده اند که 

به دلیل مشکلات کار با دستگاه دیگر 
این کار را رها کرده اند و بخش دیگری به 
سمت کپی کارهای دیگر حرکت کردند. 
کاربردهای  و  با طرح های جدید  ما  اما 
این  سمت  به  دیگری  پنجره  متنوع 
با  را  باز کرده ایم. ما طرح هایی  فناوری 
کاربردهای جدیدی تولید می کنیم که با 
دست، امکان ساخت آن وجود ندارد یا 

بسیار سخت و دشوار خواهد بود.
خود  فروش  و  اشتغال  زمینه  در 

توضیح می دهید؟ در بخش اشتغال 
این پروژه از آنجایی که فعلا در ابتدای 
راه هستیم، تیم اصلی سه نفره است که 
شامل فعالیت یک نفر تمام وقت و دو نفر 
پاره  وقت می شود. در حوزه فروش نیز 
ذکر این نکته ضروری است محصولات 
پیشتاز همواره با مشکلاتی روبه رو است، 
چرا که مخاطب چندان با این محصول 
ما  اصلی  دغدغه  هنوز  و  نیست  آشنا 

فرهنگ سازی و بازارسازی است.
ما با فرهنگ سازی و معرفی محصولات 
و اعتمادسازی و تضمین بر روی کار خود 
به دنبال بازارسازی و معرفی درست به 
مخاطب هستیم با توجه به برنامه ای که 
دیده شده بین ۶ تا ۱۲ ماه آینده با معرفی 
و بازارسازی افق روشنی در انتظار فروش 

این محصول وجود دارد.
در زمینه آینده این پروژه بگویید 
پرینت سه بعدی انعطاف بالایی دارد و در 

طرح، کاربرد، مواد و محصولات مختلف 
می توان از آن استفاده کرد. 

زندگی  بر  کاربرد  بر  علاوه  می تواند 
حوزه  وارد  زیباشناسی  و  مردم  روزمره 
را  عظیمی  تحول  و  شود  نیز  صنعت 
انعطاف  بعدی  سه  پرینت  کند.  ایجاد 
مواد  کاربرد،  طرح،  در  و  دارد  بالایی 
آن  از  می توان  مختلف  محصولات  و 

استفاده کرد
نکته ای که در این میان وجود دارد این 
است که برخی از افراد مانند هنرمندان 
عنوان  به  را شاید  کارهایی  این چنین 
تهدید حساب کنند ولی کاملًا برعکس 
است و با استفاده از این فرصت می توانند 
به طراحی محصولاتی بپردازند که جدید 

با تأثیرگذاری بالا باشد.
بوده  چگونه  شما  از  حمایت ها 

است؟
فناوری های  دغدغه  ما  که  آنجایی  از 
نوین را داشتیم فعالیت خود را در پارک 
شروع  جنوبی  خراسان  فناوری  و  علم 
اجاره  مانند  اولیه  کردیم که مشکلات 
و ادبیات برخورد با کسب وکار نوین را 
نداریم. همچنین در بخش حمایت های 

مالی نیز کمک کننده بوده اند.
که  افرادی  به  شما  توصیه 
جدید  کسب وکار  حوزه  وارد 
که  کسانی  چیست؟  می شوند، 
تازه وارد کسب وکار می شوند به دنبال 
محصولات داخل بازار می روند که این 
اشتباه به نظر می رسد و لازم است که 
به دنبال محصولی خلاقانه و خاص تر 
بروند که در بازار وجود نداشته باشد و 
با ایجاد بازار برای آن محصول و تنوع 
انتخاب برای مخاطب و مشتری به رشد 
کنند  پیدا  دست  بیشتری  سوددهی  و 
البته باید این را در نظر گرفت که یک 

ابتدا به  کار جدید و خلاقانه در همان 
سوددهی نمی رسد و باید یک بازه زمانی 

را در نظر بگیرند.
مشکلات  زمینه  در  شما  نظر 
ضعف  چیست؟  فناور  واحدهای 
وجود  جنوبی  خراسان  در  مشکلات  و 
دارد اما مشکلات در کشور به صورت 
یک چرخه و زنجیره نیز به هم وصل 
هستند که سیاست های کلان کشوری 
ضربه های سنگینی به واحدهای فناور و 
کسب وکارها در کل کشور وارد می کند. 
در کسب وکارهای نوین با مشکل عدم 
این  و  هستیم  مواجه  قوانین  در  ثبات 
موضوع باعث نبود امنیت سرمایه گذاری 
شده است. یکی از مشکلات که باعث 
همین  بترسند  شروع  از  جوانان  شده 
بخش  در  تهدید  مانند  است  موضوع 
نمی داند  سرمایه گذار  یک  که  اینترنت 
با شروع کار خود چه آینده ای در انتظار 
او است. تورم هم یک موضوع کشوری 
ثبات نمی توان  نبود  به دلیل  است که 

برنامه ریزی درستی داشت.
مسئولان  از  شما  درخواست 
نگاه  نوع  که  است  لازم  چیست؟ 
مسئولان بلندتر باشد و از نگاه امنیتی 
به همه مسائل فناورانه عبور کنند چرا 
همیشه  فناوری  با  جنگ  نتیجه  که 
همچنین  است،  بوده  فناوری  پیروزی 
امنیت  باعث  قوانین  در  ثبات  ایجاد  با 

سرمایه گذاری و افزایش آن شوند.

اجرای پرینت ۳ بُعدی سرامیک در خراسان جنوبی
»عدم ثبات قوانین« مشکل زا است

32 44 66 66 
32 42 43 20 -2

اولین قالیشویی صنعتی  ممتاز 
مجهز به دستگاه شستشوی تمام اتومات 

و گرمخانه اتومات در شرق کشور

صاف صاف
لول   لول  قالیشویي و مبل شویي ایـران

دفتر: توحید21 ، نبش نبوت 21 ، پلاک 105عضو معتبر اتحادیه   مسئول: دستگردی  www. iranwash. ir  ghalishooii.iran تخت تخت

باز دگر باره رسید اربعین    جوش زند خون حسین از زمین      فرا رسیدن اربعین حسینی تسلیت باد

 خرید  و فروش  ملک    برای بیرجندی ها  در مشهد مقدس  09151613917       جعفر خسروی

قصر موبایل راه رو 
 مرکز خرید و فروش خط رند

آدرس:  میدان ابوذر  )حسیـن راه رو   6161  561  0915(

0915
0915  866  0081
0915  866  0089
0915  462  7772
0915  206  7067
0915  230  5305
0915  241  8418
0915  463  8883
0915  462  2229
0915  462  2221
0915  236  3363
0915  236  2362
0915  904  0490
0915  741  3374
0915  265 0057

0915  407  0095
0915   267  0030
0915   267  0040
0915   267  0067
0915   267 0070
0915  725  0040
0915  741  0080
0915  444 0848
0915  444 0979
0915  444 1260
0915  444   1505
0915  444 1641
0915  444 6246
0915  444 6490

0915  403 0062 
0915  403 063
0915  403 062
0915  403 0065
0915  0912  147
0915  0912  153
0915  0912  162
0915  0912  176
0915  407  0023
0915  407  0029
0915  407  0032
0915  407  0034
0915  407  0058
0915  407  0093
0915  407  0094

0915  497  5000
0915  498   5000
0915  458  6000
0915  439  6000
0915   463  7000
0915    431  8000
0915  457  8000
0915  491 8000
0915  659  1000
0915  631   4000
0915  637  5000
0915  663  9000
0915  631  4000
0915  859  4000 
0915  863  4000

هیئت جواد الائمه )ع( رحیم آباد برگزار می کند.

زیارت عاشورا
مراسم زیارت عاشورا همه روزه تا پایان ماه صفر از ساعت ۶/۳۰صبح 

در محل حسینیه جواد الائمه )ع( برگزار می شود.
آدرس: نبش مدرس ۴۸ - جنب استانداری 

شماره حساب کمک های نقدی به نام حسینیه جواد الائمه 0102۴۷5۴2۶001 بانک صادرات
تبلیغات حسینیه جواد الائمه  )ع(

آموزش خصوصی فتوشاپ و ایندیزاین

  09158623452      @ Avaeiran

ارائه خدمات ثبت  احوال در

 دفتر پیشخوان آوا 
تعویض شناسنامه و کارت ملی   ثبت نام کارت هوشمند ملی  

 ثبت درخواست وقایع ازدواج و طلاق 

آدرس : میدان شهدا ، پشت بانک صادرات   ساختمان آوا - 32234532
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واگذاری بیش از هزار هکتار زمین برای طرح مسکن ملی خراسان جنوبی

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان جنوبی با اشاره به واگذاری  زمین با اهداف اقتصادی، تجاری و توسعه ای از طرف این اداره کل گفت: در بخش 
اجرای قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه  مسکن سال گذشته ۸۳۳ هکتار زمین برای ساخت مسکن ملی واگذار شد. نصرآبادی افزود: در سه ماهه 

ابتدای امسال نیز بیش از ۲۰۲ هکتار زمین واگذار شده که این موضوع کمک شایانی در اجرای نهضت مسکن ملی داشته است.
* تصویر کارکردن امام جمعه طبس 
در کنار یک جمع هیئتی را دیدم چقدر 
دلنشین بود این روزها دل قاب عکس 
ها برای این لحظات حسابی تنگ شده 

است و واقعا به آن نیاز است 

 * چرا نظارتی نیست . متاسفانه مشاهده
شد با لودر درختان کاج سبز باغ تاریخی 
شوکت آباد را قطع و بارگیری می کنند.  

لطفا نهادهای نظارتی اقدامی نمایند

برق  اداره  از  کنم  تشکر  داره  جا   *
اشتراک  درخواست  یه  بنده  سربیشه. 
داشتم برای روستای استانست که انجام 
شد، ممنونم بابت پاسخگویی سریع و 

محترمانه. خدا خیرتون بده.

* در شرایطی که مردم برای تامین آب 
شیرین سالم با کمبود  مواجه هستند و 
تامین آب شرب  بر  آبلوله وقف  بنگاه 
مردم بیرجند می باشد اداره اوقاف آب باغ 
شماره ۵  را با تانکر به فروش می رساند.

* نانوایی های سنگک دارن جمع می 
نون  تا یک سال دیگه  کنند و قطعا 
سنگک در بیرجند نخواهی یافت. این 
مطلب را مسئول یک نانوایی سنگک 
 موقع نان خریدن به من گفت که از ۴۶ 
واحد سنگک بیرجند بدلیل اینکه پخت 
نان سنگک نسبت به سایر نان ها پر 
هزینه و پر زحمت است تنها ۱۹ واحد 
همین  در  واحدها  این  همه  و  مونده 
یکسال جمع شدن و از طرفی ایشان 
گله مند بود از سیاست غلط اداره غله و 
 صمت و فرمانداری و استانداری که چون
جنس کار را نمی دانند با نوع برخوردهای 
ناشیانه بلایی به سر ما نانواها در آوردن 
که همه داریم واحد سنگک را تعطیل و 
نان های دیگر میزنیم لذا زنگ خطری 
برای نان سنگک بیرجند است ایشان 
می گفت الان ارزانترین نان با قیمت ۲ 

هزار تومان سنگکه و صرف نمی کند.

 * ای کاش آقای استاندار در اقدامی جهادی
امور فرهنگی و روابط عمومی ادارات و 
 سازمان ها را احیا می کرد که هر اداره در
حوزه کاری خودش دست به فعالیت 
 فرهنگی بزند و با کمترین هزینه میشه 
فعالیت های بزرگی رو انجام داد واقعا 
وضعیت فرهنگی جامعه بسیار نگران 

کننده است.

* مشک آن است که ببوید.  . . چندین 
مرتبه تماس با سامانه ۱۴۱و بازرسی 
و  چهکند  تقاطع  برای  راهداری  اداره 
خوسف، چاله کنار گذر و موج های جاده 
اصلی دریغ از ذره ای رسیدگی در ۵۰۰ 

متری مرکز استان

هر  خودم  استان  برای  متأسفم   *
به باید  داره  منفی  بار  که  طرح   چی 
 صورت پایلوت در اینجا اجرا بشه و هر 
چی طرح  که عایدات مثبت داره باید در 
جاهای دیگه آزمایش بشه.چون مردم ما 
آروم و سر و صداشون بلند نمیشه. واقعا 
این طرح مسخره هست چون من باک 
ماشینم ۶۰ لیتر میگیره و وقتی خالی 
هست میرم جایگاه اختیار ندارم کل ۶۰ 
لیتر کارتم رو یکجا مصرف کنم. ما رو 
دارن کم کم مجبور و عادت میدن به 
بنزین ۳۰۰۰ تومانی و شاید هم خیلی 
بیشتر. ولی فعلا روشون نمیشه دوباره 
مردم رو تو فشار بذارن. به نظرم اگر این 
۶۰ لیتر رو هم دیگه حذف کنن و اینقدر 
منت سر مردم نذارن خیلی بهتره.از این 
۶۰ لیتر هم مردم نمی میرن. متأسفانه 
چهار تا مدیر درست درمان نداریم که 
برای مردم تصمیم درست بگیرن. بگن 
 طبقه متوسط برن بمیرن که خیلی بهتره
همه این فشارها به قشر کارمند بدبخت 
وارد میشه که با این همه تورم فقط باید 

با ده درصد افزایش بسازن و بسوزن.

* در خصوص اولین بودن استان ما در 
همه قوانین کشور ، دقیقا بخاطر خود 
شیرینی و دست یافتن به پستهای بالاتر 
 از مدیران بی لیاقت استان هر کاری 
 برمیاد، البته هیچ وقت هم به پستهای
کشوری دست پیدا نمیکنند همیشه در 
همون رده های پایین بازنشسته میشن 
و خبری هم ازشون نیست اکثرا میرن 
استانهای دیگه ... .چرا اینطورین چون 
 توان و زبان و قدرت بیان در سطح کشور
ندارن، با برخی از مدیران کل مصاحبه 
صحبت  نحوه  و  سواد  سطح  کنن 
کردنشون در حد دانش آموز دبیرستانیه.
اینجور افرادی تو سری خورن هر چی 
بگن بهشون بله قربانگو هستن. شاخ و 
شونه کشیدنشون برای کارمندانشونه. 

شما که خبرنگارین می بینین.

تلفن : 32224582 -  نمابر : 32234583
پیام رسان های اجتماعی : 09017245463

سامانه پیام کوتاه : 3000272424

پیام شما

چالش گزارش های 
 گل و بلبل به پایتخت 

 چند وقت پیش توفیقی شد در یکی
 از جلسات نیمه عمومی و تقریبا تخصصی 
 به عنوان یک شخصیت حقیقی فارغ

 از وظیفه اداری ام دعوت و حضور پیدا 
 کنم . صبح آن روز اتفاقا به دستور مدیرکل

محترم باید عملکرد در خصوص این 
حوزه را که علیرغم پیگیری های زیاد 
من و برخی همکارانم کلا به فراموشی 
سپرده شده بود و کنار گذاشته بودند را 
برای ارائه گزارش به مدیرکل می دادیم 
نتایج عملکرد ما تقریبا صفر بود چون 
به اعتقاد آقای مدیر اصلا این موضوع 
در اولویت نبود و حالا که دولت به آن 
توجه ویژه کرده، باید پاسخگو می شد. 
بالاخره عصر در جلسه آقای مدیرکل را 
پشت تریبون برای تبیین عملکردشان 
دیدم. مغزم سوت کشید آقای مدیری 
که حتی اصطلاحات تخصصی را نمی 
توانست درست بخواند داشت از نتایجی 
حرف می زد که اصلا وجود خارجی 
نداشت. اینقدر شیرین صحبت کردند 
که من هم باورم شده بود نکند بنده بی 
خبرم. قصد گلایه از این مدیر را ندارم 
همینطور  عزیزان  از  بسیاری  که  چرا 
هستند. قصد سیاسی کردن موضوع را 
هم ندارم چرا که این موضوع محدود 
به مدیران این دولت نیست و همیشه 
ادوار در استان ما این بوده است، اما یک 
دارم.  استاندار عزیز  از  خواهش جدی 
یک بار برای همیشه بساط این گزارش 
های گل و بلبل را که نه تنها تحویل 
دادن دروغ به مردم و به نوعی خیانت 
و  مردم  شدن  فهمیده  با  بلکه  است 
 مقایسه آن با واقعیت های جامعه حس

بدبینی هم تلقین می گردد و از همه 
مهمتر اینکه در پایتخت شاید برای مدیر 
استانی ما یک دست و هورا هم بکشند 
اما قطعا با گل و بلبل دیدن استان ما 
نیازی به تخصیص بودجه و توجه جهت 
رفع مشکلات هم دیگر دیده نمی شود 
و مردم هم از باب دروغ شنیدن و هم 
 از باب عدم حل مشکلاتشان ضرر می

 کنند را برچینند. این اول شدن ها در 
بخش مد شده  روزها  این  که   کشور 

زیادی از آنها زاییده همین گزارشاتی 
قطعا  و  رسد  می  تهران  به  که  است 
این اتفاقات در بلند مدت جز آسیب به 
توسعه استان ، منفعتی نخواهد داشت. 
لطفا ترتیبی اتخاذ شود که برای منفعت 
یک مدیر ، منافع استان زیر سوال نرود 
و مردم هزینه اول شدن ها را ندهند.   

پیام رسان های اجتماعی : 09017245463

سامانه پیام کوتاه : 3000272424

 دیدگاه خوانندگان

احداث کارخانه  تولید 
شمش فرو سیلیس 
آلومینیوم در استان 

استاندار گفت: در راستای توسعه استان و 
با سرمایه گذاری ۸۵۰ میلیون دلاری و با 
ظرفیت سالانه ۵۵۰ هزار تن، کارخانه 
تولید شمس آلومینیوم احداث می شود. 
قناعت با اشاره به دیدار صورت گرفته با 
سرمایه گذار این کارخانه ، اظهار کرد: این 
دیدار در راستای توسعه استان و با هدف 
ایجاد صنایع فرآوری به منظور بهره برداری 
از پتانسیل های موجود صورت گرفت.وی 
با اطلاع از نحوه سرمایه گذاری و روند 
اجرای کار، در خصوص تسهیل شرایط 
و  داد  مساعد  قول  طرح،  تحقق  برای 
گفت: اجرای طرح، به تحقیق بیشتر در 
زمینه صرفه و صلاح کار و نیز بررسی 
آن  میزان سودآوری  در خصوص  لازم 
برای استان منوط شد. استاندار گفت: بر 
تولید  اساس گزارش سرمایه گذار طرح 
شمش فرو سیلیس آلومینیوم، اجرای این 
پروژه در زمینی به مساحت ۹۰ هکتار و با 
سرمایه گذاری ۸۵۰ میلیون دلاری، تولید 
سالانه ۵۵۰ هزار تن شمس آلومینیوم را 
به همراه دارد.  وی بیان کرد: بر اساس 
مطالب ارائه شده، این پروژه در سه فاز 
اجرا خواهد شد. آلیاژ فروسیلیکو آلومینیوم 
یک جایگزین مناسب برای فروسیلیکون 
است که در صنایع متالورژی کاربرد دارد و 
استفاده از آن، کاهش هزینه های تولید و 
افزایش کیفیت محصولات فلزی را سبب 
می شود. مهمترین مزیت این محصول 
استفاده از باطله های معادن زغال سنگ 
استفاده در صنعت در  ماده ای غیرقابل 
حال حاضر به عنوان ماده اصلی در تولید 

این آلیاژ است.

خبر خوب امروز

بارقه امید برای رونق معادن خراسان جنوبی

تب گرانی لوازم التحریر، کام دانش آموزان و والدین را تلخ کرده است

معدن را جور دیگر باید دید

مهم ترین  عنوان  به  همواره  معادن  مهر- 
ظرفیت  خراسان جنوبی برای توسعه مطرح 
بوده اند که در دولت جدید با توجه ویژه به این 
بخش اکنون این استان مرزی فصل تازه ای 

را در توسعه معادن تجربه می کند.
هفت  از  بیش  داشتن  با  جنوبی  خراسان 
میلیارد تن ذخایر معدنی به عنوان بهشت 
معادن نام برده می شود. ۶ درصد مجموع 
معادن کشور، ۵.۱ درصد از ذخایر قطعی، ۲.۴ 
درصد استخراج اسمی و ۸.۵ درصد اشتغال 
خراسان  به  مربوط  کشور  معادن  حوزه  در 
جنوبی است و چهارمین استان معدنی کشور 

محسوب می شود.
زغال سنگ، خاک های صنعتی، سنگ های 
آهن،  سنگ  کرومیت،  بنتونیت،  تزئینی، 
دولومیت، آندالوزیت، مرمریت، بازالت، طلا، 
و  سرب  و  پتاس  فلورین،  سیلیس،  مس، 
استان  در  معدنی  مواد  مهمترین  از  روی 
کویری خراسان جنوبی هستند.معادنی که در 
صورت توجه ویژه می توانست آمار بیکاری در 
شهرهای معدنی خراسان جنوبی را به شدت 
کاهش داده و نقش مهمی در رونق اقتصادی 
و ارزآوری برای استان داشته باشد.اما علیرغم 
قابل  متأسفانه بخش  معدنی  ظرفیت های 
تأملی از معادن به صورت نیمه فعال و یا 
غیر فعال هستند که این موضوع در اولین 
سفر رئیس جمهور به خراسان جنوبی مورد 
توجه قرار گرفت.رئیس جمهور در شهریورماه 
۱۴۰۰ در سفر استانی به خراسان جنوبی هم 
در شورای اداری و هم در دیدار با نخبگان 
بر فعال سازی ظرفیت های معدنی خراسان 
جنوبی تأکید کرد و اولین بازدیدهای رئیس 
شهرستان  معادن  از  برخی  از  نیز  جمهور 
خراسان  کاران  معدن  هنوز  بود.اما  طبس 
جنوبی با سختی های زیادی رو به رو هستند 

که رفع آنها عزمی جهادی می طلبد.

قوانین معدنی بومی سازی شود

احمد پروین، نایب رئیس کمیسیون معدن 
اتاق بازرگانی بیرجند در گفتگو با مهر با اشاره 
به اینکه یکی از مهمترین مشکلات معدن 
بودن  در خراسان جنوبی مستهلک  کاران 
اگر می خواهیم  ماشین آلات است، گفت: 
کمکی به حوزه معدن استان کرده باشیم 
باید قوانین حوزه معدن برای خراسان جنوبی 
بیان  بومی سازی شود.وی  و  ساده سازی 
کرد: به عنوان مثال شرایطی که برای ورود 
و واگذاری ماشین آلات معادن قرار می دهیم 
بی شک باید برای خراسان جنوبی سهل 

گیرانه تر باشد.
نایب رئیس کمیسیون معدن اتاق بازرگانی 
بیرجند گفت: در برخی استان ها معدن کار 

با پنج ساعت رانندگی خود را به تهران و 
وزارتخانه می رساند ولی ما در خراسان جنوبی 
کیلومترها از مرکز فاصله داریم و برای سفر 
هوایی به تهران نیز حداقل از سه هفته قبل 

باید بلیت تهیه کنیم.

معدنی  سنگ های  حوزه  در  افزود:  پروین 
خراسان جنوبی از منابع بسیار خوبی برخوردار 
سنگ های  این  از  استفاده  برای  و  است 
و  در طراحی شهری، شهرسازی  ارزشمند 
با  جنوبی  خراسان  شهرداری های  باید   ...
شهرداری شهرهای بزرگی چون تهران و 

مشهد وارد رایزنی شوند.

موانع صادرات محصولات معدنی

محصولات  صادرات  مورد  در  گفت:  وی 
بسیار  گام های  نیز  معادن خراسان جنوبی 
در  توان شرکت  برداشته ایم چون  ضعیفی 
نمایشگاه های تخصصی بین المللی را نداریم.

پروین افزود: افزایش کرایه حمل از خراسان 
جنوبی تا بنادر، تحریم ها و مشکلات برگشت 

ارز نیز مزید بر علت شده است.
نایب رئیس کمیسیون معدن اتاق بازرگانی 
بیرجند با تأکید بر اینکه اگر در حوزه ای کشور 
خراسان  برای  آسیب  این  می بیند  آسیب 
جنوبی به واسطه ضعف زیرساخت ها چند 
برابر است، بیان کرد: به واسطه نبود صنایع 
تبدیلی و ضعف در حلقه های بالا دستی در 

بازار فروش نیز مشکلات جدی داریم.

جاذبه برای سرمایه گذار
ایجاد نکرده ایم

از  را  سوال  این  باید  شد:  یادآور  پروین 

خودمان بپرسیم که در خراسان جنوبی چه 
جاذبه ای برای سرمایه گذاری ایجاد کرده ایم 
تا سرمایه گذار تمایل به ایجاد کارخانه های 
وی  باشد.  داشته  معادن  حوزه  در  فرآوری 
گفت: استان هایی با اقلیم شبیه ما چون یزد 

و کرمان بسیار موفق عمل کرده اند و ما نیز 
در خراسان جنوبی در شرایط فعلی جز با کار 
جهادی خارق العاده در زمینه معادن جهش 

پیدا  نمی کنیم.

از دست رفتن بازارهای صادراتی

محمد دهجو از معدن کاران خراسان جنوبی 
با ۱۰ سال سابقه فعالیت در گفتگو با مهر 
اظهار کرد: مهمترین مانع در توسعه صنعتی 
و معدنی خراسان جنوبی مسائل زیر ساختی 
است.وی ادامه داد: در خراسان جنوبی برای 
اینکه یک نفر بخواهد از معادن بازدید کند، 
نمی تواند به سهولت بلیط پرواز تهیه کند و 
خط ریلی نیز در مرکز استان وجود ندارد.فعال 
حوزه معدن در خراسان جنوبی که دانشجوی 
دکترای اکتشاف معدن نیز است، بیان کرد: از 
دیگر مشکلات حوزه معدن استان قدیمی و 

فرسوده بودن ماشین آلات معادن است.
دهجو گفت: در کشور ما برای واردات یک 
ماشین لوکس سواری که هیچ تأثیری در 
دلار  هزار   ۱۰ ندارد،  اشتغال زایی  و  تولید 
داده می شود ولی برای واردات ماشین آلات 
معادن ده ها مانع وجود دارد.وی با تأکید بر 
اینکه وارد کردن ماشین آلات معادن درگیر 
بروکراسی اداری است، بیان کرد: به نظر من 
خراسان جنوبی باید به عنوان منطقه ویژه 
معدنی شناخته شود تا شرایط مساعدتری 

برای کار معدنی در استان به وجود آید.

معدن کار خراسان جنوبی با گلایه از اینکه 
بانک ها پروانه بهره برداری معدن را به عنوان 
وثیقه قبول نمی کنند، بیان کرد: اگر بانک ها 
پروانه بهره برداری معدن را به عنوان وثیقه 
قبول می کردند، معدن کاران برای دریافت 

شرایط  آلات  ماشین  خرید  و  تسهیلات 
به  شد:  یادآور  وی  می داشتند.  تری  سهل 
واسطه فرسوده بودن ماشین آلات و نبود 
صنایع بالادستی فرآوری و .... هزینه تمام 
به  ما  استان  در  معدنی  محصولات  شده 
که  شده  موجب  این  و  می رود  بالا  شدت 
برخی از بازارهای صادراتی را به رقبا واگذار 
کنیم. معدن کار خراسان جنوبی گفت: هر 
چند به بازار افغانستان هنوز صادرات داریم 
ولی در برخی کشورها چون عراق در زمینه 
مصر  معدنی کشورهایی چون  سنگ های 
رئیس  کرده اند. عباس جرجانی،  پیدا  ورود 
خراسان  تجارت  و  معدن  سازمان صنعت، 
جنوبی نیز در گفتگو با مهر اظهار کرد: در 
گذشته در مناطقی، امکان ایجاد کارخانه های 
فرآوری در کنار معادن داشتیم ولی به واسطه 

نبود زیر ساخت مشکلاتی به وجود می آمد.

نگاهی به اقدامات انجام شده 
در حوزه زیر ساخت

وی با تأکید بر اینکه در حال حاضر در حوزه 
جنوبی  خراسان  معادن  ساخت های  زیر 
است  رقم خوردن  در حال  اتفاقات خوبی 
پست  انتقال  خط  مثال  عنوان  به  گفت: 
معادن شاهکوه  به محل  ولت  کیلو   ۱۳۲
محل  در  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۸۰ با 
است.  احداث  حال  در  آتشکده  روستای 
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 

خراسان جنوبی با بیان اینکه برای تقویت 
پست منطقه زغال پرونده طبس یک خط 
راستای  در  افزود:  کشیده ایم،  برق  انتقال 
همین موضوع نیز توافق نامه ای با شرکت 
برق برای خرید ۶۰ مگاوات برق بسته شده 
استرئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراسان جنوبی گفت: برای حل مشکل آب 
معادن منطقه خوسف جلساتی با ایمیدرو 
گذاشتیم و در نهایت مقرر شد تأمین آب 
شرکت  یک  توسط  منطقه  این  معادن 

زیرساخت آغاز شود.
با مطرح شدن دغدغه معدن داران در زمینه 
مسئولان  معدنی  آلات  ماشین  فرسودگی 
سیزدهم  دولت  در  فعالیت  آغاز  از  استان 
دست به کار شدن تا مشکلات این بخش 
را مرتفع کنند و در این راستا پیگیری ها برای 
از  معدنی  آلات  ماشین  واردات  مجوز  اخذ 

افغانستان را بگیرند.

نوید برای نوسازی

جواد قناعت، استاندار خراسان جنوبی نیز در 
هفته جاری خبری خوش را به معدن داران 
استان داد و گفت: خراسان جنوبی به لحاظ 
داشتن بالغ بر ۶۹۸ معدن از قطب های معدنی 

کشور محسوب می شود.
وی با اشاره به اینکه از ۶۹ نوع ماده معدنی 
شناخته شده در کشور حدود ۵۰ نوع آن از 
قبیل زغال سنگ، طلا، سنگ های قیمتی 
و زینتی و ... در خراسان جنوبی وجود دارد، 
گفت: علیرغم ظرفیت های معدنی متأسفانه 
بخش قابل تأملی از معادن به صورت نیمه 

فعال و یا غیر فعال هستند.
استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: فرسودگی 
ماشین آلات معدنی از مهمترین علل نیمه 

فعال بودن بسیاری از معادن است.
متأسفانه  گفت:  جنوبی  خراسان  استاندار 
تمامی  وجود  با  ماهیرود  رسمی  گمرک 
امکانات و تأسیسات مورد نیاز در فهرست 
آلات  ماشین  واردات  به  مجاز  گمرکات 

راهسازی و معدنی قرار نداشته است.
درخواست  راستا  همین  در  افزود:  قناعت 
مجوز گمرک تخصصی مرز ماهیرود برای 
واردات ماشین آلات معدنی و راهسازی را 
اعلام کردیم که با پیگیری های اداره کل 
امور اقتصادی و دارایی استان و توجه ویژه 
وزیر اقتصاد توانستیم این مجوز را اخذ کنیم.

هرچند در حوزه زیر ساخت معادن اتفاقات 
به  ولی  است  رقم خوردن  در حال  خوبی 
خراسان  در  معدنی  توسعه  می رسد  نظر 
جنوبی یک جهش جهادی می طلبد و این 
حوزه را متولیان باید جور دیگری ببینند تا 

تلاش های صورت گرفته به ثمر بنشیند.

با نزدیک شدن به سال تحصیلی جدید، بازار 
خرید لوازم التحریر در خراسان جنوبی داغ 
شده است و گرانی این لوازم هم بر تب این 
بازار افزوده است. والدین و دانش آموزانی که 
هر سال در اواخر شهریور پا به فروشگاه های 
لوازم التحریر و ملزومات مدرسه می گذارند 
به یکباره با قیمت های بالا مواجه می شوند 
افزایش  ندارند.  خرید  برای  چاره ای هم  و 
التحریر،  لوازم  از  برخی  دوبرابری  قیمت 
آموز  دانش  چند  دارای  که  خانواده هایی 
هستند را بیشتر نگران کرده است. مادر یک 
دانش آموز دبیرستانی که مشغول تماشای 
قیمت ها است می گوید: برای خرید دفتر، 
خودکار و سایر لوازم مدرسه آمده ام، اما لوازم 
التحریر امسال خیلی گران شده و با قدرت 

خرید مردم سازگار نیست.
خیلی  دفتر ها  قیمت  می کند:  بیان  وی 
افزایش یافته است، به طور مثال دفتری که 

پارسال ۲۰ هزار تومان بوده حالا به ۴۰ هزار 
تومان و در بعضی از فروشگاه ها تا ۸۰ هزار 
تومان هم رسیده است.والدین دیگری نیز 
می گویند: گرانی لوازم التحریر برای والدینی 
مدرسه  سنین  در  فرزند  چند  که  ما  مثل 
داریم بسیار سخت و سنگین است. آن ها 
می گویند: تنها برای دو کیف بیش از یک 
میلیون تومان هزینه کرده ایم و هنوز لباس 
خریداری  را  التحریر  لوازم  و  مدرسه  فرم 

نکرده ایم.

افزایش دو برابری
 قیمت لوازم التحریر

در بازار فروش لوازم التحریر، افزایش قیمت 
دفتر بیشتر از بقیه به چشم می خورد؛ افزایش 
برابر  به دو  را  قیمت کاغذ، قیمت دفتر ها 
رسانده است.عباس زاده یکی از فروشندگان 

لوازم التحریر بیرجند می گوید: دفتری که 
پارسال ۱۷ هزار تومان بوده به علت گران 
شدن کاغذ امسال ۳۵ هزار تومان به فروش 
می رسد. وی که چندین سال سابقه فروش 
لوازم مدرسه را دارد، بیان می کند: انواع لوازم 
التحریر با طرح های مختلف در بازار موجود 
است، ولی قیمت ها حدود دو برابر افزایش 

پیدا کرده است.

بازار زیر ذره بین ۳۵ تیم بازرسی

بازار  بر  نظارت  و  بازرسی  تشدید  طرح 
پوشاک، کیف و کفش و لوازم التحریر از ۱۵ 
شهریور در خراسان جنوبی شروع شده است.

تخلفات  بر  بازرسی  تیم  این طرح ۳۵  در 
گرانفروشی و عدم درج قیمت نظارت دارد.

مصرف  از  حمایت  و  بازرسی  معاون 
کنندگان اداره کل صنعت، معدن و تجارت 

خراسان جنوبی می گوید: مجازات هایی که 
تعزیرات حکومتی برای متخلفان در نظر 
گرفته بسیار سنگین است به طوری که 
جریمه عدم ارائه فاکتور برای واحد صنفی 
قیمت هم  تومان و عدم درج  ۱۰میلیون 

۱۰ میلیون تومان است.
ارتکاب  چنانچه  می کند:  تأکید  تهوری 

واحد  انجام شود،  به صورت مکرر  تخلف 
صنفی پلمپ می شود. طرح تشدید بازرسی 
و نظارت بر بازار پوشاک، کیف و کفش و 
لوازم التحریر تا ۱۵ مهر در استان ادامه دارد 
و مردم می توانند تخلفات گرانفروشی و عدم 
درج قیمت را به سامانه ۱۲۴ سازمان صمت 

گزارش دهند.

از قبیل: قابلمه، تابه، پلوپز، کیک پز، اسنک ساز و کف اتو

به صورت گرانیتی با 1 سال ضمانت 

بازسـازی انواع ظروف تفلون و چدن
برای اولین بار در خراسان جنوبی

شعبه  1 : 
بیرجند، خیابان توحید،  نبش توحید 28   تلفن تماس:  ۰۵۶32۰472۵۰

آدرس : نبش توحید 19  تلفن : ۰91۵۵۶29۰21- ۰91۵1۶114۰8- 32439492شعبه 2 :مهرشهر،بلوار ولی عصر)عج(، ابتدای بلوار امام حسین)ع( ، نبش امام حسین )ع( 3     تلفن :   323۰۰۵7۵

به درخواست مشتریان عزیز 
چلو کباب کوبیده ، چلوجوجه کباب

هم به منوی غذا اضافه شد

مرغ کامل اکبر جوجه
  از ۱۱و نیم تا 23 به صورت یکسره



فناوری اطلاعات

احتمال وجود آب در سیارات فراخورشیدی

براساس یک بررسی جدید، تعداد سیارات خارج 
از منظومه شمسی که ممکن است دارای آب 
باشد، بیش از آن است که دانشمندان پیش تر 

فکر می کردند. این موضوع اگرچه خلاف انتظار و 
غافلگیر کننده است، اما آب در این سیارات احتمالا 
بر روی صخره ها وجود دارد.تحقیقات جدید که در 
مورد ویژگی های سیارات فراخورشیدی به خصوص 
سیاراتی که به دور ستارگانی به غیراز خورشید ما 
می گردد نشان داد که بسیاری از آن ها اصولا بر 
پایه چگالی شان باید حاوی مقادیر زیادی آب باشد 
که با توجه به این که بسیاری از آن ها یعنی سیارات 
بسیار  فاصله ای  در  شده  کشف  فراخورشیدی 
نزدیک به دور ستاره های خود می گشت، داشتن 
اقیانوس ها یا دریاچه های فراوان در آن ها شگفت آور 
دانشگاه  فراخورشیدی  سیارات  دانشمند  است 
شیکاگو گفت: »وقتی این تحلیل را دیدم شوکه 
شدم. من و بسیاری از افراد حاضر در این زمینه 
تصور می کردیم که همه این ها سیارات خشک و 
سنگی اند.«آب یک عامل مهم برای حیات است، از 
آنجایی که این یافته، مبنی بر این که تعداد سیارات 
فراخورشیدی که احتمالا حاوی مقادیر زیادی آب اند 
بیش از آن تصور قبل است، این موضوع می تواند بر 
میزان احتمال وجود حیات بیگانه در سیارات دیگر 
اثر بگذارد.این مطالعه، اندازه گیری های چگالی ۴۳ 
سیاره فراخورشیدی تازه کشف شده را که به دور 
نوع  معمول ترین  »ام«،  نوع  کوتوله  ستاره های 
از کهکشان، می چرخند، مورد  بیرون  در  ستاره 
بررسی قرار داد. پژوهشگران از اندازه گیری های 
فراخورشیدی  سیارات  دسته بندی  برای  چگالی 
همچون سیاره های فراخورشیدی سنگی، گازی یا 
آبی استفاده کردند که از این میان حدود یک سوم 
این سیارات، تقریبا نیمه سنگی و نیمه آبی نشان 
داده شدند سیاراتی که برای داشتن آب در حالت 
گازی آن بیش ازاندازه کوچک اند، اما در عین حال 
فاصله آن ها به ستاره شان نزدیک تر از آن است که 
به آن ها اجازه دهد حاوی اقیانوسی در سراسر سیاره 
باشند. رافائل لوکه، پژوهشگر این مقاله، گفت: دیدن 
شواهدی مبنی بر این که بسیاری از سیارات آبی به 
دور متداول ترین نوع ستاره در کهکشان می گردند 
شگفت آور بود.« »این کشف، پیامدهای بزرگی برای 

جست وجوی سیارات زیست پذیر دارد.«

پودینگ جودوسر  صبحانه ای مقوی

این صبحانه خیلی سریع آماده می شود و به دلیل 
وجود لبنیات، غلات سبوس دار و چربی های مفید 
بادام بخش مهمی از نیاز غذایی بدن را تامین 
می کند. یک فنجان شیر گاو یا شیر بادام را با 

کمی وانیل در قابلمه روی حرارت ملایم بگذارید. 
۲ قاشق غذاخوری جو دوسر در شیر بریزید و 
بگذارید ۵ دقیقه بجوشد تا به غلظت دلخواه برسد. 
زمانی که از روی حرارت برداشتید، کمی عسل 

اضافه کنید. پودینگ را شب آماده کنید. 

خواص فوق العاده شیره انگور

طبع شیره انگور گرم و تر است و برای افراد سرد 
مزاج مفید می باشد، مصلح شیره انگور، تخم 
ریحان است. شیره انگور به دلیل داشتن آنتی 
اکسیدان فراوان موجب افزایش گلبول های سفید 

بدن و بالا رفتن ایمنی بدن می شود و بدن را در 
برابر بیماری ها محافظت می کند. مصرف شیره 
انگور سبب پاکسازی روده و معده، دفع اوره بدن 
شده و ضد نفخ است، به همین دلیل موجب بهبود 

عملکرد دستگاه گوارش می شود.

برای درمان دل درد نعناع نخورید

برای  بهترین گیاهی که در میان عامه مردم 
درمان نفخ و دردهای شکمی شهرت دارد، گیاه 
نعناع است که در دو نوع گیاهی و عرق کاربرد 
دارد. مصرف بیش از اندازه این گیاه باعث گشاد 

و باز شدن محل اتصال مری به معده می شود 
و بر این اساس بیمارانی که از رفلاکس معده 
رنج می برند، در میزان مصرف این گیاه باید دقت 
کافی داشته باشند، زیرا منجر به سوزش سردل 

و عوارض ناشی از آن می شود.

کاهش فشار خون با  برگ زیتون

تحقیقات نشان می دهد، ۵۰۰ یا ۱۰۰۰ میلی گرم 
عصاره برگ زیتون به شرکت کنندگان خورانده و 
بعد از هشت هفته فشار خون آنان اندازه گیری شد. 
با مصرف این نوشیدنی میزان فشار خون این افراد 

کاهش یافته بود. برگ های درخت زیتون حاوی 
پلی فنول هایی است که می تواند در برابر بسیاری 
از شرایط محافظت ایجاد کند. عصاره برگ زیتون 
دارای خواص ضد فشار خون در انسان است و اثرات 

قابل توجهی در افراد مبتلا به فشار خون  دارد.

پاستا غذای سیرکننده ای است و در مقدار مناسب و بدون افزودن روغن زیاد مشکلی برای اضافه وزن ندارد. 
همچنین پاستا نباید پخت طولانی و به اصطلاح دم شده داشته  باشد زیرا ترکیبات نشاسته آن تغییر می کند و 
بهتر است پس از آبکش شدن، میل شود. افزودن سبزیجات نیز ارزش تغذیه ای آن را بالا می برد. برای تهیه 
این غذا، اسفناج را چند دقیقه ای روی حرارت ملایم بگذارید تا آب اضافی آن کم شود اما نباید حرارت زیاد 
ببیند. اسفناج را با پاستا آبکش شده مخلوط کنید و روی آن پودر گوجه فرنگی بریزید. برای چاشنی نیز می توان 
از نمک، فلفل، پودر سیر یا آویشن استفاده کرد. پاستا غذای کاملی است اما در صورت تمایل می توان کمی 

سینه مرغ گریل شده یا پنیر کم چرب به آن اضافه کرد تا ارزش پروتئینی آن بیشتر شود.

بو مادران موثر در درمان اختلالات بینایی 

براساس برخی از نقل ها، اسیران کربلا روز ۲۰ صفر 
سال ۶۱ قمری در بازگشت از شام، برای زیارت مدفن 
امام حسین)علیه السلام( به کربلا رفتند؛ البته گروهی 
از علما همچون شیخ مفید و شیخ طوسی تصریح 
کرده اند که اسرا در بازگشت از شام به مدینه رفتند. 
همچنین جابر بن عبدا... انصاری، در این روز به  عنوان 
اولین زائر بر سر مزار امام حسین)علیه السلام( حاضر 
شده است. براساس قول مشهور، سر امام حسین)علیه 
اربعین به بدنش در کربلا ملحق  السلام(، در روز 

شد. زیارت اربعین از اعمال خاص این روز است و 
بنابر روایتی از امام حسن عسکری )علیه السلام( از 

نشانه های مؤمن دانسته شده است.
۲۰ صفر در ایران تعطیل رسمی است و شیعیان در این 
روز عزاداری می کنند. پیاده روی اربعین به سوی کربلا، 
یکی از گسترده ترین مراسم عزاداری شیعیان بوده و 
در زمره بزرگترین اجتماعات مذهبی جهان قرار گرفته 
است. ۲۰ صفر که چهل روز بعد از شهادت امام حسین 
)علیه السلام( در روز عاشورا است، اربعین حسینی 

عبدا...  بن  جابر  تاریخی،  نقل های  طبق  می نامند. 
انصاری،  صحابی پیامبر اسلام)صلی ا... علیه و آله(، به 
 همراه عطیه عوفی در اولین چهلم شهادت امام حسین
)علیه السلام( به عنوان اولین زائر بر سر مزار امام 
حسین)علیه السلام( حاضر شده و قبر امام حسین 
»لهوف«،  کتاب  نقل  بنابه  است.   کرده  زیارت  را 
کربلا  به  روز  این  در  نیز  کربلا  حادثه  بازماندگان 
و سایر  السلام(  )علیه  امام حسین  قبر  و  بازگشته 

شهدای کربلا را زیارت کرده اند.

 اربعین حسینی، نماد عدالت طلبی برای آزادی خواهان جهان

یاد یاران 
شهیدحسین بیضائی: من به شما توصیه مي کنم که امام را تنهانگذارید. چون امام 
بود که ما را از زیر چکمه دژخیمان نجات داد و طاغوت ایران را به زباله دان تاریخ انداخت و 

شما باید هرچه بیشتر با هم متعهد بشوید و انقلاب ایران را به تمام جهان صادرکنید. پنجشنبه  ۲۴ شهریور  ۱۴۰۱ * شماره  ۵۲۹۳
زهرا نعمتی به آلمان رفت4

کشورمان  پرافتخار  کماندار  پارا  نعمتی،  زهرا 
برای شرکت در اولین نشست رسمی شورای 
عازم  پارالمپیک  بین المللی  کمیته  ورزشکاران 
شورای  رسمی  نشست  اولین  شد.  آلمان 
متشکل  جدید،  ترکیب  با   IPC ورزشکاران 
تابستانی  رشته های  ورزشکاران  از  عضو  از ۶ 
زمستانی  رشته های  ورزشکاران  از  عضو  و ۳ 
در شهر بن، مقر کمیته بین المللی پارالمپیک 

برگزار می شود. این نشست روز های ۲۴ تا ۲۶ 
شهریور ماه با حضور ورزشکاران عضو شورا و 
نیز مسئولان بخش های مختلف IPC برگزار 
از برنامه های آتی این شورا  و در آن گزارشی 
ارائه خواهد شد. همچنین درباره برنامه های سال 
آینده میلادی این شورا و همسو بودن آن ها با 
استراتژی های کمیته بین المللی پارالمپیک، بحث 
و تبادل نظر می شود. زهرا نعمتی، اولین ورزشکار 
پارالمپیکی ایرانی است که موفق شده به شورای 

ورزشکاران کمیته بین المللی پارالمپیک راه یابد.

ورزشی دیالوگ ماندگار
تلاش صادقانه و با پشتکار در مسیر تجربه ها موجب رشد آدمی است. 

در این مسیر شخصیت شکل می گیرد. 
 )النور روزولت(

پاستا و اسفناج 

بومادران قابض بوده و باعث بند آمدن خونریزی بینی، قطع ترشحات رحم، دفع اخلاط خونی و بند آمدن 
اسهال می گردد، مصرف دمنوش آن برای درمان اختلالات بینایی و وجود خون در ادرار مفید است. این 
دمنوش برای درمان سرماخوردگی، تقویت اعصاب و اسپاسم نیز مصرف می شود. مصرف ۲ تا ۴ گرم گرد 
ریشه بومادران برای جلوگیری از صرع توصیه شده است. برخی شواهد نشان می دهد که مصرف بومادران 
در درمان مشکلات کبد و هپاتیت نیز موثر است. حداکثر مصرف روزانه آن به صورت دم کرده، ۱ تا ۲ قاشق 
مرباخوری به میزان ۳ بار در روز است. از دانه و برگ این گیاه که دارای طعم تندی نیز می باشد در طب سنتی 

برای نرم کردن سینه و بهبود کم خونی استفاده می شود.

شماره ۵۲۹۳                        
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سودوکو جدول اعدادی است که امروزه یکی از سرگرمی های رایج در 
کشورهای مختلف جهان به شمار می آید. سودوکو مخفف یک عبارت 

ژاپنی است و به معنی »ارقام باید تنها باشند« است.
تاریخچه: این بازی برای اولین بار در یک مجله پازل آمریکایی در سال 
۱۹۷۹ اتشار یافت اما انتشار آن به طور مستمر و پی گیر برای نخستین 
بار برمی گردد به ژاپن در سال ۱۹۸۶ و از سال ۲00۵ این سرگرمی به 

محبوبیت جهانی دست یافت و نخستین مسابقه ملی آن 
در سال ۲00۸ در فیلادلفیا در آمریکا برگزار شد.
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۳۸4۶۲۷۱۵۹

۱۲۹۸۷4۵۶۳

4۷۵۳۶۹۸۱۲

۸۶۳۵۱۲۹۷4

۷4۱۲۹۶۳۸۵

۲۵۸4۳۱۷۹۶

۹۳۶۷۸۵۲4۱

جدول سودوکو

 شعر

آیینه محشر

کربلا  آیینه محشر شده 
اربعین سبط پیغمبر شده 

کاروان آهسته ، اما پُر خروش
خسته از بار مصیبت ها به دوش

کربلا آیینه دل ها شده 
باز تداعی عصر عاشورا شده

کوفه و شام بلا را پُشت سر 
می رسد در کربلا ، بشکسته پرَ

خم شد از غم قامت سرو قامتان 
از فراز ناقه افتاد اختران 

بر مزار هر گُلی در زمزمه 
روضه می خوانند ، آل فاطمه )سلام ا... علیها( 

علقمه تا قتلگاه شد مروه اش 
عاقبت شد ، بی رمق زانوانِ خسته اش

زائر کوی برادر گشته است 
زینب )سلام ا... علیها( از شام بلا برگشته است

فاطمه حسینی

خدمات نصب، اجاره داربست فلزی، جک، 
تخته، قالب فلزی  و نصب پیچ رولپلاک   

۰۹۱۵۳۶۳۷۵۰۷- حسینی

پروانه اشتغال به کار کاردانی شخص حقیقی )پروانه عمران( به شماره 
عضویت ۰۰۱۹4-۳۰۰-۳۹-۱ به نام مهدی زارعی  با شماره ملی  

۳۶2۱۳۹۶48۹  و شماره پروانه ۰۰۱۱۰-۳۰۰-۳۹-۱  به تاریخ صدور 
۱2/22/ ۱۳8۹  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

برگ سبز و سند خودرو سواری سمند تیپ LXEF ۷ CNG به نام ناصر چابک  با کد ملی 
۰88۰۰۵۳۱4۳ به شماره پلاک ایران ۵2  ۱۱8 ص۵۶ به شماره موتور ۱4۷H۰۳2۳2۱۱ و شماره 

شاسی NAACJ۱JE8HF22۹4۱۱ مفقود و ازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

امیرآباد- نبش ولی عصر)عج( 4
09155658268  - 09156693515 

فروش و نصب انواع عایق های رطوبتی 
 ایزوگام شرق و دلیجان

مدیریت : حسن آراسته

نقد و اقساط

    ایزوگام  

0۹۱۵۵۶۲۲0۵0 -0۹۱۵۵۶۲۹0۳۳    

میدان توحید

بـاران دژ شـرق

۳۲۲۲0۵۷4 
0۵۶۳۲۲۲۷۸۷۸

 کشیدن - جرم گیری - درمان ریشه 

اطفال - ترمیم - گرافی دندان 
 بیرجند - خیابان مطهری - مطهری ۶

ساعت کاری: همه روزه صبح و عصر 
 به جز ایام تعطیل 

کلینیک دندانپزشکی موسسه خیریه 
درمانی دارالشفاء فاطمه زهرا )س(

مشاور شما 
در انتخاب مناسب

آگهی مزایده   شماره:۱40۱/۵۶۷۷۱۱
به استناد ماده 11 آئین نامه اجرایی قانون تشکیلات و اختیارات سازمان اوقاف و امور خیریه، اداره 

اوقاف و امور خیریه شهرستان طبس قصد دارد یک باب مغازه متعلق به موقوفه امیر حسنخانی واقع در 
طبس- حاشیه بلوار 22 بهمن شمالی را از طریق مزایده به اجاره واگذار نماید. داوطلبان می توانند ضمن 
بازدید از محل مذکور، پیشنهاد خود را به صورت مکتوب در پاکت سربسته تا روز شنبه ۱4۰۱/۷/۹ به اداره 

اوقاف و امور خیریه شهرستان طبس تحویل نمایند. پیشنهادات واصله راس ساعت 9 روز یکشنبه 1401/7/10 
در حضور اعضای کمیسیون مزایده مفتوح و قرائت خواهد شد.

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان طبس 
آدرس : طبس - خیابان امام خمینی )ره( - امام خمینی )ره( 10

 شماره تماس : 32822192-32822183 

به اطلاع همشهریان عزیز می رساند:  

ختم کلام ا... مجید
 به یاد اموات وبه نیت شفای بیماران
 توسط قاریان قرآن انجام می گردد

  و عواید آن صرف بیماران سرطانی  صعب العلاج می شود.
ضمناً نماز و روزه قضای میت هم پذیرفته می شود. 

موسسه خیریه  هیئت ابوالفضلی
0۹0۳۱۶۱۸4۸۲  - ۳۲۲۲۷۱۷۷        
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روز بدون فوتی کرونایی در خراسان جنوبی

تعداد جان باختگان کرونا در خراسان جنوبی همان هزار و ۴۷۸ نفر است. دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیری و کنترل کرونا در استان گفت: 
روز گذشته ۸۶ آزمایش تشخیص مولکولی و سریع کرونا در استان انجام شد که در مجموع ۶ بیمار جدید شناسایی شد. شریف زاده 

افزود: از این تعداد ۳ مورد از بیرجند و ۳ مورد از قاینات شناسایی شد.

شهرداری بیرجند مکلف به اجرای 
طرح پساب فاضلاب شد

بازرسی  سازمان  رئیس  جوان-  خبرنگاران 
خراسان جنوبی گفت: شهرداری بیرجند مکلف 
کنندگان  مصرف  از  یکی  عنوان  به  تا  شد 
عمده پساب فاضلاب نسبت به انجام طرح 
با  کرد:  بیان  رحیمی  کند.  اقدام  مطالعاتی 
توجه به سیاست سازمان بازرسی کل کشور 
برای ورود در موضوعات زیرساختی اجرایی 
و عمومی، موضوع مدیریت استفاده از پساب 
تصفیه خانه فاضلاب بیرجند در دستور کار این 
بازرسی کل قرار گرفت. وی تصریح کرد: بر 
این اساس بازرسی کل استان در سال ۱۳۹۹ با 
انجام برنامه نظارت و بازرسی موضوع، نسبت 
به شناسایی مصرف کنندگان پساب به منظور 
ساماندهی دفع نامطلوب و رهاسازی آن اقدام 
و با اولویت ویژه نسبت به انجام آن اقدام کرد. 
وی اضافه کرد: در راستای پیشنهاد این بازرسی 
کل، شهرداری بیرجند مکلف شد تا به عنوان 
پساب  این  کنندگان عمده  از مصرف  یکی 
نسبت به انجام طرح مطالعاتی، عقد تفاهم نامه 
و اجرای عملیات احداث خط انتقال اقدام کند. 
رحیمی ادامه داد: با انجام طرح مطالعاتی اولیه 
این طرح توسط شهرداری بیرجند، در تاریخ 
۱۵ شهریور ماه ۱۴۰۱ تفاهم نامه تخصیص 
سالانه ۲،۰۰۰،۰۰۰ متر مکعب از پساب تصفیه 
خانه فاضلاب بیرجند بین مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای استان و شهرداری بیرجند امضا 
شد. رحیمی با اشاره به اینکه بازرسی کل استان 
بر روند اجرای این پروژه نظارت خواهد کرد 
از اهتمام شرکت آب منطقه ای و شهرداری 
بیرجند در انجام این تفاهم نامه تشکر و اظهار 
این  به  نسبت  ویژه  توجه  با  کرد  امیدواری 
موضوع، اجرای این پروژه در زمان مناسبت 
مدیرعامل  انجام شود.  مقتضی  به شکل  و 
شرکت آب منطقه ای استان هم با اقبال از اقدام 
شهرداری بیرجند آن را برای بهبود وضعیت 
عمومی، بهداشتی و حفظ منابع آبی بسیار مفید 
و مؤثر دانست و شهردار بیرجند هم انجام این 
پروژه را از اولیت های کاری شهرداری بیرجند و 
آن را ز بزرگترین پروژه های استان اعلام کرد.

ابلاغ ۲ ردیف تسهیلاتی برای 
کشاورزی خراسان جنوبی

ایسنا-  مدیر امور سرمایه گذاری سازمان جهاد 
کشاورزی خراسان جنوبی از ابلاغ دو ردیف 
تسهیلاتی از محل اعتبارات صندوق توسعه 
رحیمی  علی  داد.  خبر  جاری  سال  در  ملی 
گفت: با عنایت به ابلاغ دو ردیف تسهیلات 
ریالی سرمایه ای آب و کشاورزی و سرمایه ای 
صنایع تبدیلی و تکمیلی بخش کشاورزی از 
سال  ملی  توسعه  صندوق  اعتبارات  محل 
۱۴۰۱ در مناطق کمتر برخوردار و با عاملیت 
بانک کشاورزی، متقاضیان سرمایه گذاری در 
بخش کشاورزی استان می توانند برای بهره 
مندی از این تسهیلات با ثبت نام در سامانه 
توسط  تایید طرح  و  بررسی  از  و پس  سیتا 
مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان و سازمان 
به بانک کشاورزی مراجعه کنند. وی افزود: 
نرخ سود تسهیلات آب و کشاورزی برای طرح 
های گلخانه، پرورش ماهی در قفس و خدمات 
مکانیزه کشاورزی ۵.۱۲ درصد و برای سایر 
طرحهای مجاز نظیر اجرای روش های نوین 
آبیاری، تامین، تصفیه و انتقال آب، طرح های 
جدید و توسعه ای واحدهای دامپروری، پرورش 
ماهیان گرم آبی و سرد آبی ۱۴ درصد و برای 
تبدیلی و تکمیلی بخش  تسهیلات صنایع 
کشاورزی ۱۵ درصد است. مدیر امور سرمایه 
گذاری سازمان جهادکشاورزی خراسان جنوبی 
شامل  طرح  مالی  تامین  دوران  کرد:  اظهار 
سال  دو  حداکثر  تنفس  و  مشارکت  دوران 
پنج سال  نیز  بازپرداخت تسهیلات   و مدت 
)حداکثر ۸۴ ماه( می باشد. با توجه به شناور 
بودن تسهیلات مذکور در مناطق کمتربرخوردار 
کشور، لازم است متقاضیان مراحل ثبت نام در 
سامانه سیتا و پیگیری پرونده تسهیلاتی در 

بانک عامل را تسریع کنند.

درآمد ۶۵۰ میلیارد تومانی عشایر 
خراسان جنوبی از تولیدات دامی

بازار-  سرپرست اداره کل امور عشایر گفت: 
ماهه  پنج  در  استان  عشایر  دامی  تولیدات 
میلیارد   ۶۵۰ از  بیش  جاری  سال  نخست 
تومان عاید این قشر کرده است. ابراهیمی با 
بیان اینکه بخشی از امنیت ما در استان مرهون 
جامعه عشایری و مرزنشینان است، اظهار کرد: 
عشایر با زحمت فراوان در مناطق عشایری 
استان انواع محصولات مختلف دامی، لبنی 
و صنایع دستی را تولید می کنند. وی با بیان 
مناطق  در  عشایر  درصد  استقرار ۸۰  اینکه 
مرزی استان یکی از عوامل مهم ایجاد و حفظ 
امنیت در منطقه است، افزود: خراسان جنوبی 
هفت درصد عشایر کشور را به خود اختصاص 
داده و از این حیث چهارمین استان عشایری 
اینکه عشایر  بیان  با  ابراهیمی  کشور است. 
استان از ابتدای سال تاکنون سه هزار و ۹۰۰ 
تن شیر، ۶۰۰ تن پشم و سه هزار و ۶۷۰ تن 
گوشت قرمز تولید کردند، اظهار کرد: به دلیل 
بارندگی های مناسب در اسفندماه سال گذشته 
و فرودین ماه امسال میزان تولیدات عشایر 
خراسان جنوبی ۲۷ درصد افزایش داشته است. 

زائر امام حسین)ع( آسمانی شد

مدیرکل حج و زیارت استان گفت: یکی از 
در  جنوبی  خراسان  حسینی  اربعین  زائران 
مسیر نجف به کربلا فوت کرد. نوفرستی با 
بیان اینکه این زائر امام حسین)ع(  بالای ۵۰ 
سال سن داشت و با مرگ طبیعی فوت کرده 
است، گفت: با توجه به گزارشات ارسالی مابقی 
زائران اربعین امسال استان در سلامت کامل 
هستند. نوفرستی در خصوص انتقال پیکر این 
زائر به کشور افزود: بر اساس نظر خانواده زائر 
متوفی، محل دفن متوفی مشخص و پس از 
آن تصمیم گیری می شود. وی با اشاره به 
جدایی سه نفر از زائران آقای بالای ۵۰ سال از 
افراد گروه در اربعین امسال، ابراز امیدواری کرد: 
با توجه به حضور راهنمای زائران در ورودی 
کربلا مراتب اعلام و افراد جدا شده از گروه ها 

به زودی بازگردانده می شوند.

آنالیز آخرین وضعیت طرح های 
فاضلاب در خراسان جنوبی

فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  بازار-  
خراسان جنوبی با اشاره به آخرین وضعیت 
طرح های فاضلاب در استان گفت: در سفر 
رئیس جمهور به استان ۱۴۵ میلیارد تومان 
فاضلاب  طرح های  اجرای  برای  اعتبار 
مصوب شد. حسین امامی با اشاره به آخرین 
وضعیت پروژه های اجرای فاضلاب در استان 
بیان کرد: طرح فاضلاب بیرجند از سال ۹۴ 
آغاز شد و در مرحله پیش راه اندازی قرار دارد 
که خط انتقال آن ۱۰۰ درصد اجرا شده است. 
وی با بیان اینکه در سفر رئیس جمهور به 
اعتبار  تومان  میلیارد   ۱۴۵ جنوبی  خراسان 
شهرهای  فاضلاب  طرح های  اجرای  برای 
سربیشه، بیرجند و فردوس مصوب شد، گفت: 
برای طرح  تومان  میلیارد  مقدار ۶۰  این  از 
برای  تومان  میلیارد  فاضلاب سربیشه، ۶۰ 
طرح فاضلاب فردوس و ۲۵ میلیارد تومان 
بیرجند  شهر  فاضلاب  طرح  اجرای  برای 
مصوب شد. امامی ادامه داد: در شهر فردوس 
پیمانکار اجرایی برای پروژه شبکه جمع آوری 
فاضلاب بکارگیری شده و حدود ۱۳ کیلومتر 
شبکه جمع آوری فاضلاب در یک سال اخیر 
اجرا شده است. وی اظهار کرد: احداث تصفیه 
با اعتبار ۸۰۰  خانه فاضلاب شهر سربیشه 
فاز اجرایی شده  میلیارد ریال منعقد و وارد 
که پیش بینی می شود ظرف مدت ۱۸ ماه 
به بهره برداری برسد. مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب خراسان جنوبی با بیان اینکه به 
جایگزین  را  پساب  که  هستیم  این  دنبال 
بخش  در  شده  استفاده  شرب  چاه های 
کشاورزی به میزان چهار میلیون مترمکعب 
کنیم، گفت: پس از تکمیل پروژه فاضلاب 
بیرجند، فاضلاب سایت های مسکن ملی در 
دستور کار قرار می گیرد. وی با بیان اینکه 
همچنین اجرای شبکه فاضلاب در روستای 
چهکند بیرجند در برنامه این مجموعه قرار 
تصفیه خانه  حاضر  حال  در  افزود:  دارد، 
تصفیه خانه های  جزو  بیرجند  فاضلاب 

پیشرفته کشور محسوب می شود.

تامین آب شرب پایدار در پنج 
روستای دیهوک

مدیرعامل جمعیت هلال احمر خراسان جنوبی 
گفت: طرح نذر آب ۵ امسال برای اولین بار 
بطور مستقل توسط  در روستا های دیهوک 
می شود. اجرا  استان  احمر  هلال  جمعیت 
روستای  در  آب ۵  نذر  طرح  افزود:  کاوسی 
قنبر آباد دیهوک آغاز و به این منظور دو هزار 
متر لوله پلی اتیلن به مبلغ ۱۶۰ میلیون تومان 

مورداستفاده قرار خواهد گرفت. 

تولید حدود ۱۰ هزار لیتر محصولات 
غذایی در تعاونی زنان روستایی

مدیرتعاون روستایی استان گفت: تعاونی های 
زنان روستایی خراسان جنوبی، از آغاز امسال 
حدود ۱۰ هزار لیتر محصولات غذایی و ۴ 
هزار متر صنایع دستی تولید کرده اند. رضوی 
افزود:۱۴ شرکت تعاونی و یک اتحادیه زنان 
آغاز  از  که  است  فعال  استان  در  روستایی 
امسال ۲ هزار و ۹۴۵ لیتر عرقیجات گیاهی، 
۴ هزار و ۳۲۶ لیتر گلاب، هزار و ۲۰۰ لیتر 
انواع ترشی، ۴۳۷ لیتر مربا، ۱۶۸ لیترشربت، 
متر  و ۷۶  هزار  شیرینی، ۳  کیلوگرم   ۶۴۹
انواع حوله، ۸۰ متر جاجیم، ۲۲ متر سوزن 
دوزی، ۷۳۲ متر چادر شب، ۲۵۵ عدد تولید 
لوازم چرمی، ۷۰ متر دستمال آشپزخانه، ۴۰ 
عدد شال سر و ۱۰ سری لباس نوزاد در این 
این  بیشترین  است.  شده  تولید  تعاونی ها 
بیرجند،  شهرستان های  به  مربوط  تولیدات 

سربیشه، سرایان است.

سفر استاندار  به مرکز استان
در ادامه سفرهای شهرستانی مقام عالی دولت، روز گذشته  انجام شد ؛

جم- استاندار خراسان جنوبی در یازدهمین 
سفر شهرستانی خود به مرکز استان سفر 
کرد. برنامه های یازدهمین سفر شهرستانی 
استاندار خراسان جنوبی صبح  روز گذشته، 
با حضور در گلزار شهدای خراشاد بیرجند آغاز 
شد. قناعت با حضور در روستای خراشاد از 
جهانی  دهکده  این  دستی  صنایع  بازارچه 
بازدید و در جمع خبرنگاران گفت: برای ایجاد 
پایانه تخصصی محصولات صنایع دستی در 
استان با همکاری گمرکات موضوع پیگیری 
استاندار  شد.  خواهد  اخذ  مربوطه  مجوز  و 
افزود: با ایجاد پایانه تخصصی صنایع دستی، 
تمامی ورودی و خروجی محصولات از این 
طریق انجام می شود و فرآیند از حالت سنتی 
خارج خواهد شد. وی تاکید کرد: اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، 
اداره  کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و حوزه 
اقتصادی استانداری مراقب باشد تا تعاونی ها 
دچار مشکل نشوند و آموزش ها و مشاوره های 
لازم به آنها داده شود. استاندار خراسان جنوبی 
گفت: در حوزه تسهیلات به تعاونی ها کمک 
گروه های  اینکه  به  توجه  با  و  می کنیم 
گردشگر از کشورهای خارجی مانند ایتالیا 
به روستاهای هدف گردشگری مثل خراشاد 
دستگاه های  توسط  قراردادهایی  می آیند، 
دولتی بین این گروه ها با تعاونی ها منعقد شود 

تا سطح مراودات افزایش یابد.

احداث مرکز آموزش
صنایع دستی در خراشاد

و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
صنایع دستی خراسان جنوبی هم گفت: در 
مجموع سه روستای جهانی شامل خراشاد 
و  سیستان  کلپورگان  جنوبی،  خراسان 
بلوچستان و قاسم آباد گیلان در حوزه صنایع 
دستی  کشور وجود دارد. هادی شاهوردی 
با بیان اینکه خراشاد دومین روستایی است 

افزود:  شد،  جهانی  ثبت   ۱۳۹۷ سال  که 
در  حوله بافی  به واسطه صنعت  روستا  این 
سطح جهان مشهور است. وی بیان  کرد: 
محصولات تولیدی هر شهرستان تفکیک 
و قطب بندی شده و سیاست اداره کل بر 
خراشاد،  حوله بافی  رشته  سه  از  حمایت 
برک بافی سربیشه و پنبه  مله خوسف است. 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: به  دلیل 
روستای  در  دستی  صنایع  فعالان  حضور 
جهانی خراشاد، در نظر داریم مجتمعی با 

عنوان مرکز آموزش و بازارچه صنایع دستی 
در این روستا احداث شود. وی اظهار کرد: 
در  مجتمع  این  به  واگذاری  برای  زمینی 
نظر گرفته شده که باید خریداری شود و 
منطقه  توسعه  بر  اعتبار  تامین  در صورت 
حال  در  افزود:  شاهوردی  است.  تاثیرگذار 
خراشاد  روستای  زنان  از  نفر   ۳۰۳ حاضر 
عضو شرکت تعاونی هستند و محصولات 
ایتالیا و  آنان به کشورهایی مانند  تولیدی 

انگلستان صادر می شود.

گلخانه  سبزی و صیفی 
در شهرستان بیرجند افتتاح شد

گلخانه  از  بهره برداری  آیین  همچنین   
سبزی و صیفی شهرستان بیرجند با حضور 
خوسف  بیرجند،  مردم  نماینده  و  استاندار 
رئیس  شد.  برگزار  مجلس  در  درمیان  و 
جنوبی  خراسان  کشاورزی  جهاد  سازمان 
در این آیین گفت: این گلخانه در زمینی 
به مساحت ۱۳ هزار متر مربع با زیربنای 
۹ هزار مترمربع برای کشت خامی، سبزی 

و صیفی احداث شده است. مهدی جعفری 
افزود: ۱۰۰ میلیارد ریال برای احداث این 
گلخانه سرمایه گذاری شده و بهره برداری از 
آن زمینه اشتغال مستقیم ۲۰ نفر را فراهم 
کرده است. وی تصریح کرد: در کشاورزی 
پایلوت، کشاورز از اراضی کشاورزی نباید 
فاصله زیادی داشته باشد لذا در جوار این 
گلخانه واحد مسکونی نیز احداث شده است 
راحت  مجموعه  به  کارگران  دسترسی  تا 

باشد.

نیاز ۱۲ میلیارد تومان گود باستانی 
شهر بیرجند برای تکمیل شدن

افزون بر این استاندار خراسان جنوبی با توجه 
به نیاز ۱۲ میلیارد تومانی گود باستانی شهر 
بیرجند برای تکمیل، از محل متمم سفر، 
اعتبارات سفر دوم رئیس جمهور و سفر وزیر 
ورزش و جوانان قول مساعد برای این پروژه 
داد. گود باستانی شمال شهر بیرجند که در 
سال ۱۳۹۹ کلنگ زنی شده، در زمینی با هزار 
مترمربع زیربنا در دست احداث است و در 

حال حاضر با هزینه کرد بیش از سه میلیارد 
تومان، حدود ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
گرفته  صورت  برآوردهای  براساس  دارد. 
تکمیل و تجهیز این پروژه ۱۲ میلیارد تومان 

اعتبار نیاز دارد.

بازدید استاندار از دو پروژه
 فرهنگی در شهرستان بیرجند

همچنین استاندار از دو کتابخانه در حال 

شهرستان  آباد  حاجی  و  امیرآباد  احداث 
مدیرکل  کرد.  بازدید  نیز  بیرجند 
کتابخانه های عمومی خراسان جنوبی در 
حاشیه این بازدید گفت: ۲۰ باب کتابخانه 
است  احداث  حال  در  استان  سراسر  در 
که برای تکمیل این پروژه ها ۵۰ میلیارد 
افزود:  حاجی  داریم.  نیاز  اعتبار  تومان 
حال  در  استان  مرکز  در  کتابخانه  پنج 
فیزیکی  پیشرفت  به  که  است  احداث 
خوبی رسیده اند. وی با بیان اینکه احداث 
استان  برای  نیاز  یک  مرکزی  کتابخانه 
است، اظهار کرد: زمین کتابخانه در دولت 
رئیس  دوم  سفر  در  و  شد  اخذ  سیزدهم 
این  اجرایی  عملیات  استان  به  جمهور 
پروژه آغاز می شود. مدیرکل کتابخانه های 
زیربنای  گفت:  جنوبی  خراسان  عمومی 
مربع متر  و ۵۰۰  هزار  کتابخانه ۱۱   این 

در نظر گرفته شده و فقط برای بنای آن 
۱۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 

اشراقی  حکیم  کتابخانه  کرد:  اضافه  وی 
با  که  دارد  زیربنا  مترمربع   ۲۰۰ امیرآباد 
پیشرفت فیزیکی ۲۰ درصد، برای تکمیل 
است.  اعتبار  تومان  میلیارد  یک  نیازمند 
خراسان  عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
جنوبی گفت: کتابخانه کنونی امیرآباد ۲۰۰ 
مترمربع زیربنا دارد در حالی که جمعیت 
این منطقه ۱۴ هزار نفر است و جوابگوی 
مردم نیست. وی درباره کتابخانه در حال 
برای  گفت:  بیرجند  حاجی آباد  احداث 
تکمیل این کتابخانه حدود سه میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومان اعتبار نیاز است.
افتتاح طرح کشاورزی، بازدید از سالن ورزشی 
مهرشهر، کتابخانه حاجی آباد، سایت صنوف 
آلاینده، مسیر دسترسی چهکند به بلوار پیامبر 
اعظم )ص( بیرجند، دیدار با خانواده شهید و 
شرکت در شورای اداری شهرستان بیرجند از 
برنامه های استاندار خراسان جنوبی در مرکز 

استان بود. 

تشویق جوانان به کارآفرینی در اولویت برنامه های دولت باشد

مواکب استان  برای استقبال از  زائران پاکستان و افغانستان آمادگی دارد

شور حسینی در مواکب خراسان جنوبی موج می زند

ایسنا-  نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی 
گفت: یکی از کارهای مهم دولت، تشویق 
جوانان تحصیل کرده به کارآفرینی و خروج 
الاسلام  است. حجت  میزنشینی  پشت  از 
عبادی در دیدار با اساتید مدعو طرح ضیافت 
از  بعد  اظهار کرد:  بیرجند  دانشگاه  اندیشه 
انقلاب اسلامی دشمن با طرح های دقیق و 
کارشناسی شده قدم در مسیر مقابله با دین 
برداشت. نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی 
با تأکید بر اینکه استکبار به دنبال فرصت 

سوزی از ما است، بیان  کرد: ترور مسئولان 
تحریم های  تحمیلی،  جنگ   ،۶۰ دهه  در 
اقتصادی و جنگ روانی از جمله طرح های 
دشمن است. عبادی با بیان اینکه تنها در 
جنگ تحمیلی ۲۵۰ هزار نفر از جوانان مؤمن 
و انقلابی را از کشور ما گرفتند که این افراد 
می توانستند در آینده برای انقلاب مفید باشند، 
افزود: با توجه به این میزان از طرح و برنامه 
برای دشمنی، باقی ماندن انقلاب و پیشرفت 
روز افزون آن در واقع به یک معجزه الهی 

شبیه است که باید قدر آن را به خوبی دانست. 
نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی با اشاره به 
اینکه در همان اوج تلاش های دشمن برای 
ضربه به کشور رهبر معظم انقلاب اسلامی 
بیانیه گام دوم انقلاب را نوشتند، گفت: آثار 
شکست دشمن ظاهر شده است. عبادی بیان 
کرد: در کنار برنامه های استعماری دشمن 
برخی از دولت های بعد از انقلاب نیز فرصت 
سوزی هایی داشتند، اما باید بدانیم هر اقدامی 
که انجام می دهیم باید پیوست فرهنگی و 

اعتقادی داشته باشد. نماینده ولی فقیه در 
خراسان جنوبی با تأکید بر اینکه بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی متون درسی دینی به دروس 
مراکز آموزشی اضافه شده است، بیان کرد: 
باید ببینیم آیا این متون نیاز به تجدید نظر 
و کار تکمیلی ندارد. عبادی یادآور شد: باید 
از فرصت به وجود آمده در شرایط فعلی به 
نحو احسن در راستای تقویت باورهای دینی 
چرا  کنیم  استفاده  مردم  مشکلات  رفع  و 
که قوای سه گانه عزم جدی برای خدمت 

به جامعه دارند. وی با اشاره به اینکه یکی 
از اولویت های مهم دولت انگیزه بخشی در 
بین جوانان است، اظهار کرد: اگر کارآفرینان 
با جوانان برای اشتغال صحبت کنند بی شک 

امید در دل آنان جوانه می زند.

عمرانی  امور  هماهنگی  معاون  ایرنا- 
استاندار خراسان جنوبی گفت: موکب های 
خراسان جنوبی برای خدمات دهی به زائران 
پاکستان و افغانستان که از این استان عبور 
عباس زاده  دارد.  کامل  آمادگی  می کنند، 
موکب های  از  بازدید  در  گذشته  روز 
افزود:  قاینات  در محور شهرستان  مستقر 
خراسان  فعال  موکب   ۵۰ از  بیش  اکنون 

زائران  به  جنوبی در عراق و داخل استان 
بیان  وی  می کند.  خدمت رسانی  اربعین 
مسیر  در  مستقر  موکب های  تمامی  کرد: 
از  پاکستانی  و  افغانستانی  زائران  تردد 
بازدید  قاینات  تا  نهبندان  شهرستان های 
شد. برنامه بازدید معاون استاندار از مواکب 
پذیرایی از زائران اربعین با حضور سرپرست 
امور  و  اوقاف  قاینات، مدیرکل  فرمانداری 

خیریه خراسان جنوبی و تعدادی از مدیران 
همراه بود و با ادای احترام به مقام شامخ 
شهدای گمنام شهر خضری دشت بیاض 
عبور  مسیر  در  جنوبی  خراسان  شد.  آغاز 
زائران کشورهای همسایه شرقی به سمت 
عراق است و نزدیک اربعین هر سال زائران 
پاکستانی و افغانستانی میهمان مردم این 

استان مرزی هستند.

مهر- رئیس ستاد بازسازی عتبات خراسان 
جنوبی با اشاره به حضور ۳۵ موکب استان در 
شهر کاظمین گفت: خادمان در موکب ها برای 
خدمت به زائران ساعت و زمان نمی شناسند. 
موسی جوینده شامگاه سه شنبه در نشست 
خبری مجازی با خبرنگاران از کاظمین اظهار 
کرد: مردم خراسان جنوبی به واسطه دیانت و 
 علاقه مندی به ساحت مقدس اهل بیت )ع( 

از دیرباز عنایت ویژه ای به موضوعات عاشورا 
و اربعین داشتند. رئیس ستاد بازسازی عتبات 
خراسان جنوبی با اشاره به اینکه این علاقه 
پیدا  تجلی  مختلف  بخش های  در  مندی 
کرده است، بیان کرد: مردم خراسان جنوبی 
نسبت به نام امام حسین )ع( تواضع عجیبی 
دارند. جوینده گفت: مردم خراسان جنوبی در 
موضوع اربعین به صورت تمام قد و با تمام 
امکانات و ظرفیت ها ورود پیدا کرده اند و مانند 
بازسازی عتبات اتفاقات خوبی را رقم زدند. 
وی ادامه داد: ما در شهر کاظمین سایتی به 
نام صحن صاحب الزمان )عج( داریم که در 
آن مردم خراسان جنوبی خدمتگزاری ویژه 
از خیاطی،  زائران معصومین )ع(  برای  ای 

 ... تأمین تغذیه و  تعمیر عینک و موبایل، 
دارند. رئیس ستاد بازسازی عتبات خراسان 
جنوبی گفت: هر چند هوا به شدت گرم است 
ولی ما تمام تلاش خود را برای ارائه بهترین 
خدمات به زائران امام موسی بن جعفر )ع( 
و امام جواد )ع( را داریم. جوینده اظهار کرد: 
بسیاری از خادمان زائران در کاظمین از دو 
ماه قبل در این شهر حضور پیدا کرده اند تا 
بتوانند شرایط را برای خدمتگزاری به زوار به 

درستی و خوبی فراهم کنند.

مسقف کردن شارع صاحب الزمان 
)عج( کاظمین

وی بیان کرد: در این هوای گرم برای بهبود 

خدمت به زائر، شارع صاحب الزمان در شهر 
و عرض ۳۵  متر  به طول ۴۵۰  کاظمین 
متر را مسقف کرده ایم که در جای دیگری 
عتبات  بازسازی  ستاد  رئیس  ندارد.  سابقه 
خراسان جنوبی با اشاره به اینکه در حال 
حاضر ۳۵ موکب استان در سایت کاظمین 
حضور دارد، گفت: فعالان در این موکب ها 
هر نوع خدمتی از نان، تغذیه و تعمیرات را 
از  یکی  داد:  ادامه  جوینده  می دهند.  ارائه 
زیبایی های اربعین وحدت اقوام و ادیان و 
در واقع انسان ها است چرا که بسیاری از 
افراد از شیعه و سنی و مسیحی و ... در این 

مراسم باشکوه حضور پیدا می کنند. 
برخی  است حتی  اظهار کرد: ممکن  وی 

افراد تعلقات دینی قوی نداشته باشند ولی 
در هر حال جاذبه اربعین آنان را به مسیر 

پیاده روی می کشاند.

یک اتفاق زیبا در سایت کاظمین

رئیس ستاد بازسازی عتبات خراسان جنوبی 
بیان کرد: یکی از اتفاقات خوبی که در سایت 
کاظمین در سال جاری رخ داد حضور عراقی 
ها در مواکب ایرانی ها برای خدمتگزاری به 
زائران بود که تجلی وحدت و برادری است. 
جوینده یادآور شد: در این کار مشترک زیبا در 
ساعاتی از روز خادمان ایرانی و در ساعاتی نیز 
خادمان عراقی در موکب به زائران معصومین 

)ع( خدمت رسانی می کنند.

* رئیس حفاظت محیط زیست نهبندان 
گفت: ۲ میلیارد تومان برای احیای تالاب 

کجی نمکزار هزینه شده است.
*مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان گفت: تمام فعالیت های این 
کانون در استان کتابخانه محور و هر 

مرکز از کانون یک کتابخانه است.

اخبار کوتاه
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پیامبر اسلام )صلی ا... علیه و آله( فرمودند :
 و هی اطهر بقاع الارض واعظمها حرمه و إنها لمن بطحاء الجنه

 کربلا پاکترین بقعه روی زمین و از نظر احترام بزرگترین بقعه ها است و الحق که کربلا 
از بساط های بهشت است.   )بحار الانوار، ج 98، ص 115 و نیز کامل الزیارات، ص 264(

ابهامات مهاجرت جنجالی
 یک آقازاده

داوری: احمدی نژاد می خواهد 
یلتسین ایران شود

پیرامون  شده  مطرح  ادعاهای  پی  در 
رئیس  معاون  فرزند  فعالیت  و  مهاجرت 
ارائه خدمات  جمهور، روزنامه همشهری 
»وی پی ان« رایگان یا پولی توسط شرکت 
پسر خزعلی به کاربران ایرانی را تکذیب 
کرد. همسر انسیه خزعلی هم درباره شرکت 
دانش بنیان فرزندش توضیحاتی ارائه کرد 
و ادعای صورت گرفته در مورد مسئولیت 
پسرش بر شرکت بترنت را رد کرد. همسر 
خانم خزعلی در این ارتباط گفت: اخباری که 
درباره فرزند خانم خزعلی در فضای مجازی 
گفته شده مبنی بر اینکه وی بنیانگذار یک 
مجموعه تولید فیلترشکن برای ایرانیان به 
نام »بترنت« است، کاملا کذب است و با 
یک جستجوی ساده در اینترنت می توان 
متوجه شد مالکیت شرکت مذکور در ۶ سال 
گذشته، قبل از ورود حمیدرضا زاده )فرزند 
خانم خزعلی( به کانادا چند بار منتقل شده 
و  وی هیچ مسئولیتی در این شرکت ندارد.

گفت:  نژاد  احمدی  سابق  مشاور  داوری 
احمدی نژاد معتقد است فروپاشی جمهوری 
اسلامی نزدیک است، در سخنرانی های 
متعدد به خصوص سال گذشته در بخشی 
که انتخابات را تحریم کردند این را دیدید. 
ایشان یکی از نقش هایی که برای آینده شان 
متصور هستند نقش »یلتسین« است. یعنی 
آن چیزی که در ذهنشان است تحت عنوان 
فروپاشی جمهوری اسلامی، بتواند در آن 
لحظه تاریخی در نقش یلتسین ظاهر شود 
و کل قدرت را به صورت یکجا تصاحب کند. 
برای اینکه یلتسین باشد باید یک پایی در 
حاکمیت هم داشته باشد. چون یلتسین سال 

۱۹۹۱ عضو حزب کمونیست شوروی بود.

فعال اصلاح طلب درباره چرایی تأخیر 
و تعلل رئیسی در تعیین تکلیف برجام 
گفت: خبری که ما داریم این است که 
رهبر معظم انقلاب مسئولیت برجام را 
اند. اگر  به رئیس جمهور محول کرده 
این خبر صحیح باشد، چون مسئولیت 
عهده  بر  برجام  درباره  گیری  تصمیم 
رئیس  او  و  دارد  قرار  رئیسی  آقای 
امنیت  عالی  شورای  رئیس  و  جمهور 

 ملی است بنابراین باید پاسخگو باشد.
مازنی، نماینده سابق مجلس افزود:  البته 
بخشی از تعلل آقای رئیسی در تصمیم 
گیری به قانون مجلس یازدهم بر می 
گردد که در همان ماه های ابتدایی آغاز 
کارش مصوبه ای گذراند و برای دولت 
بست  بن  و  محدودیت  روحانی  آقای 
کرد:   اضافه  وی  کرد.  ایجاد  مذاکراتی 
اگر آن مصوبه نبود شاید در همان دولت 

قبل توافق حاصل و احیای برجام امضا 
شده بود و کار به اینجا نمی کشید. این 
نماینده ادوار مجلس با بیان اینکه مصوبه 
آقای  دولت  برای  هم  یازدهم  مجلس 
روحانی و هم برای دولت آقای رئیسی 
مشکل ایجاد کرده، یادآور شد: اگر امروز 
گفته می شود مسئولیت تعلل و تأخیر در 
تصمیم گیری درباره برجام با آقای رئیسی 
است، نباید فراموش کرد که آقای قالیباف 

و مجلس یازدهم نیز باید پاسخگو باشند، 
یعنی این طور نباشد که همه مسئولیت 

این موضوع متوجه دولت شود.

ایران در نروژ در خصوص  سفیر اسبق 
شرایط احیای برجام در صورت موکول 
شدن آن به بعد از انتخابات میان دوره ای 
کنگره آمریکا، گفت: اگر دموکرات ها پیروز 
شوند و دو مجلس را در دست داشته باشند، 
طبیعتا همین روند ادامه پیدا می کند. حتی 

فکر می کنم در رابطه با پرونده ایران با 
آژانس هم اگر تمام و کمال بسته نشود، 
یک تفاهماتی می توان انجام داد. در حالی 
که اگر جمهوری خواهان روی کار بیایند، 
کار سخت تر می شود. پس بهتر است در 
یکی دو هفته آینده کار احیای برجام را 

تمام کنند. فرجی، ضمن تاکید بر اینکه 
اگر این توافق در هفته آینده انجام شود 
به نفع دموکرات هاست، گفت: الان بایدن 
نسبت به گذشته وضعیت خوبی دارد. در 
نظرسنجی های اخیر هم نسبت به ترامپ 

رای بیشتری آورده است.

نماینده مجلس در واکنش به سفر آقازاده 
انسیه خزعلی به کانادا می گوید: برخی 
الکی این قضیه را بزرگ می کنند و در واقع 
به دنبال بزرگنمایی هستند. برخی دیگر 
هم خیال می کنند فقط فرزندان مسئولان 
به خارج از کشور مهاجرت می کنند، باید 

بگویم این یک تصور بسیار اشتباهی ا ست. 
کوثری افزود: علت مهاجرت این افراد، 
پیشرفت کشور است تا در نهایت تجربه 
دانشمندان سراسر جهان با نخبگان کشور 
خودمان به اشتراک گذاشته شود اما برخی 
بی جهت این قضیه را بزرگ می کنند. وی 

ادامه داد: درست است تعدادی از فرزندان 
مسئولان نیز به کشور های دیگر مهاجرت 
کرده اند، اما باید بگویم فرزندان بسیاری از 
مردم ایران که شغل پدران و مادران شان 
و  اروپایی  کشور های  به  هم  است  آزاد 

آمریکایی مهاجرت کرده اند.

یک نماینده مجلس گفت: تاخیر در توافق 
بیش از همه به ضرر آمریکا است؛ آمریکا 
را در سیاست  ایران مسیر خود  می داند 
خارجی با قوت دنبال می کند. هر چند 
مذاکرات رفع تحریم با تیم مذاکره کننده 
پیگیری می شود، اما مسیر اصلی کشور 
با  همکاری  تحریم هاست.  خنثی سازی 
کشور های حوزه همسایگی، روند عضویت 

ایران در شانگهای و همکاری ما در حوزه 
با کشور های قدرتمند  تعاملات  تقویت 
اوراسیا از جمله روسیه و چین همه نشان 
می دهد که ایران از نقطه اثرگذاری نهایی 
تحریم فاصله گرفته است. عمویی افزود: 
یکی از مطالبات اساسی ما برای به نتیجه 
رسیدن مذاکرات توجه به حل و فصل 
موضوعات باقی مانده بین ایران و آژانس 

است؛ این موضوع مرتبط به مذاکرات است 
همچنین بدون توافق در مسائل پادمانی 
نمی توان انتظار داشت یک توافق پایدار 
شکل بگیرد. وی اضافه کرد: دلیل تاکید ما 
بر اینکه مسائل پادمانی با مذاکرات مرتبط 
است، به سال ۲۰۱۵ برمی گردد. در سال 
۲۰۱۵ مسائل پادمانی ایران با آژانس در 

حاشیه مذاکرات برجام حل شد.

مسئولیت تعلل در احیای برجام با رئیسی و قالیباف است

بهتر است در یکی دو هفته آینده کار توافق را تمام کنیم

کوثری:  فرزند مسئولان برای پیشرفت کشور مهاجرت می کنند

تاخیر در توافق بیش از همه به ضرر آمریکا است
کسانی که قصد شرکت در مراسم 

اربعین را دارند، سفر خود را انجام دهند

رئیس ستاد مرکزی اربعین گفت: تردد در مرز های 
ششگانه کشورمان با عراق روان است و هموطنانی 
دارند،  را  عالیات  عتبات  به  عزیمت  قصد  که 
می توانند به مرز ها مراجعه کنند. میراحمدی درباره 
آخرین وضعیت مرز ها و تردد زائران اربعین اظهار 
کرد: اکنون هم در بحث ورود زائران به کشور و هم 
در اعزام آن ها به عتبات عالیات مشکلی نداریم و 

تردد در مرز ها به سهولت انجام می شود.

معاملات بورس شامل حساب های 
تجاری نیست

گفت:  مرکزی  بانک  کل  رئیس  آبادی،  صالح 
تجاری  بورس مشمول حساب های  در  معامله 
نیست، کسی که خانه بفروشد و چند میلیارد هم 
به حسابش واریز شود باز هم شامل حساب های 
تجاری نمی شود. وی افزود:  صندوق های خانگی 
هم تجاری نیست، کار تجاری به معنی کاسبی و 

معاملات زیاد مالی است. 

 دارو برای بیمه شدگان گران
 نشده است

مواد تحت  و  دارو  اداره کل  شمالی، سرپرست 
کنترل گفت: اطرافیان به ما می گویند دارو گران 
شده، دارو برای توزیع کننده و شبکه توزیع گران 
شده ولی برای افرادی که بیمه هستند و از طریق 
پزشک نسخه تهیه می کنند دارو گران نشده.

کسانی که بدون بیمه یا نسخه دارو تهیه می کنند 
دارو با نرخ روز عرضه می شود.

برگه تردد زائران در نقاط مرزی
 صادر می شود

وزیر کشور گفت: برگه تردد در مرزهای خرمشهر، 
مهران و قصر شیرین برای زائران صادر می شود.

وحیدی، درباره آخرین وضعیت زائران در مرزها 
اظهار کرد: چند روزی است که تردد در مرزها 
این خصوص وجود  در  و مشکلی  است  روان 
و  بوده  فعال  مرز   ۶ هر  داد:  ادامه  وی  ندارد. 
تسهیلات، امکانات، خدمات رسانی و حمل و نقل  

خوبی فراهم شده و مشکلی وجود ندارد.

عضویت ایران در شانگهای
 قطعی می شود

رئیس جمهور پیش از سفر به ازبکستان برای 
شرکت در اجلاس شانگهای اظهار کرد: درباره 
اجلاس شانگهای بحمدا... در اجلاس گذشته 
عضویت جمهوری اسلامی ایران تایید شد، اما 
لازم بود اسناد ما مورد بررسی وزارت امور خارجه 
قرار بگیرد که این اسناد مورد بررسی قرار گرفته 
و به تصویب دولت هم رسیده و مراحل قانونی 

آن در حال طی شدن است. 

توافق در صورت واقع بینی آمریکا 
دست یافتنی است 

حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه در گفت 
وگوی تلفنی با همتای نیجریه ای خود با تاکید 
بر اراده ایران برای رسیدن به یک توافق قوی و 
پایدار، اظهار کرد: توافق در صورت واقع بینی طرف 

آمریکایی دست یافتنی است.  

واهمه ترامپ از انتقام:  می ترسم
 ایران مرا بکشد 

فارس نوشت: دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق 
از  او  نزدیک خود گفته که  به دوستان  آمریکا 
قاسم  سردار  شهادت  بابت  ایران  انتقام جویی 
سلیمانی می ترسد. پیتر بیکر، خبرنگار نیویورک 
خبرنگار  گلیزر«  »سوزان  همسرش  و  تایمز 
نیویورکر در کتابی که قرار است هفته آینده راهی 
بازار شود، نوشتند که دونالد ترامپ از احتمال کشته 

شدن توسط ایران واهمه دارد.

شورای عالی فضای مجازی در تصویب 
طرح صیانت، مجلس را دور زد

نوری قزلچه، نماینده مجلس شورای اسلامی 
گفت: معتقدم علی القاعده تصمیم گیری درباره 
طرح صیانت باید در مجلس می شد و نباید آن 
را دور می زدند. البته اعضای شورای عالی فضای 
 مجازی استدلال هایی دارند که ما اختیاراتی داریم 

و می توانیم سیاست گذاری هایی را انجام دهیم. 

برخی فکر می کنند مسئولیت در کشور، 
موقعیت بخور بخور است

قدیری ابیانه، سفیر سابق ایران در استرالیا و مکزیک 
اظهار کرد: برخی نگاهی نسبت به مسئولیت دارند 
و تصور می کنند مسئولیت در جمهوری اسلامی 
موقعیتی بخور بخور است. از این رو می گویند تو 
عمری مسئول بودی و حالا کنار برو تا دیگری 
بیاید تا او هم بخورد. وی افزود: عملکرد رئیسی را 
بسیار خوب ارزیابی می کنم و اصلا با دولت های 

قبل قابل مقایسه نیست.

استودیو فیلم و عکس حدیث

خاطرات خود را درسایه امنیت؛ از خطر نابودی نجات دهید!!!
تنها مرکز تخصصی تبدیل و ترمیم کلیه فیلم وکاست های ویدئویی 
قدیمی و جدید با استفاده از به روز ترین و مجهزترین دستگاه ها و 
انتقال آن بر روی دی وی دی، فلش، رم و هارد توسط اپراتور بانو در 

محیط قرنطینه و امن
* با بیش از ربع قرن تجربه 

* تحویل فوری در کمترین زمان 
*  با مناسب ترین هزینه و بهترین کیفیت 

* آمادگی همکاری با کلیه آتلیه داران و عکاسان
فرامرز بهدانی

۰۹۱۵۵۶۲۰۹۶۱  

»به مکان جدید انتقال یافت«   آدرس: خیابان مدرس 3 ، جنب پلاک ۲۶

انتقال    فروشگاه دلتا یدک      انتقال 
قطعات یدکی لوازم خانگی ) یخچال، کولر ، لباسشویی ، پنکه و... ( 

از خیابان منتظری جنب سینما قدس 
به خیابان شهدا بین شهدا  1 و  3  انتقال یافت  

طرح تعویض موتور کولر سوخته

 با موتور نو )موتوژن تبریز (

 با سیم پیچ مس / با دو سال ضمانت 

فیض بخش    09151601939
 32226001 - 32226010  - 09355198219

اجرای خاکبرداری، خاکریزی، تسطیح معابر، زیرسازی و اجرای طرح 
 هادی و اجاره لودر و کمپرسی 

به صورت ماهیانه پذیرفته می شود.
09905640588

تخفیفـات ویـژه هفتـه دولـت        
تخفیف 40 الی 50 درصدی ویژه خودروهای سواری و بارکش فاقد بیمه نامه بدنه 

تخفیف 50 درصدی در بیمه نامه های آتش سوزی،مسئولیت و مهندسی،عمر و حوادث
 آدرس:خیابان مدرس- بین مدرس 3 و 5 - ساختمان صبا- طبقه اول   تلفن : 09151601572 - 32023440

نمایندگی سقایی

نمایندگی دیجی کالا بیرجند در نظر دارد
 برای تکمیل کادر توزیع مرسولات خود در شهر بیرجند از بین واجدین شرایط 

 دعوت به همکاری نماید. 
1- دارا بودن خودرو سواری )باربند دار( یا پراید وانت
  2- دارا بودن گوشی هوشمند 3- عدم سوء پیشینه

واجدین شرایط فقط به صورت حضوری از 7.3۰ لغایت ۱4.3۰ به آدرس نبش نرجس ۲3 شعبه بیرجند 
مراجعه  و  فرم همکاری تکمیل نمایند

غذای آماده عسل  در نظر دارد
-چلو رولت گوشت

- مرغ شکم پر شمالی
- چلوفسنجان مخصوص

-چلوقورمه سبزی گوسفندی
  درجه یک با برنج ایرانی

همه روزه از ساعت ۱۲ الی 3 عصر
 در خدمت شما عزیزان می باشد.

بیرجند:بیست متری اول مدرس ،نرسیده به سعیدی 1
09155611787 -09151606739-32023180
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